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یعقوب علی نظری
 استاندار خراسان رضوی شد

“یعقوبعلی نظری” به عنوان استاندار جدید خراسان رضوی از هیئت دولت رأی اعتماد گرفت.
معاون  خراسان،  نصر  پنج  لشکر  معاون  )ع(،  رضا  امام  سپاه  فرمانده  این  از  پیش  نظری  دکتر 
هماهنگ کننده سپاه امام رضا)ع( بوده و همچنین مسئولیت فرماندهی سپاه انصارالرضا)ع( استان 

خراسان جنوبی را عهده دار بوده است.
از جمله فعالیت های شاخص دکتر نظری در سال های اخیر می توان به احیای اقتصاد روستایی،

احیای قنات های سطح روستا
احیای دامپروری و دام سبک

در بحران گوشت مدیریت واردات گوشت ازافغانستان، توسعه عمرانی روستاها از مدرسه سازی تا 
راهسازی، اشتغال جوانان به خصوص در مناطق محروم برای مهاجرت معکوس،

توسعه انرژی های تجدیدپذیر از جمله نیروگاه بادی خواف و بزرگترین سد برقابی کشور در ارداک 
است.

انتخاب دکتر یعقوب علی نظری به عنوان استاندار خراسان رضوی حسن بزرگی محسوب می شود چون 
با توجه بومی بودن به مسائل امنیتی، فرهنگی و اجتماعی اشراف کامل دارد.

او با اثرگذاری در ستاد تدبیر استان برای حوزه گردشگری، صنعت برای رفع موانع و مشکلات بیمه، 
مالیات و بانکی سبب رشد فعالیت و افزایش اشتغال در استان خراسان رضوی شده است.

یکی از مهمترین برنامه های دکتر یعقوبعلی نظری با توجه به ظرفیت استان خراسان در حوزه صنعت 
و کشف فرصت های سرمایه گذاری از کشورهای خارجی به خصوص کشورهای همجوار بالاخص 
افغانستان و ترکمنستان نگاه ویژه داشته است . توسعه مناطق محروم روستایی، خدمات ویژه در 
خصوص تولید، توزیع ماسک و مواد ضدعفونی و همچنین راه اندازی مرکز درمانی ۴00 تخته برای 

سلامت مردم از دیگر اقدامات دکتر نظری است.
پیش از این محمدصادق معتمدیان تصدی استانداری استان خراسان رضوی را بر عهده داشت.

دستور رییسی به رییس کل بانک مرکزی
رئیس جمهور به بانک مرکزی و دستگاه های مربوط دستور داد از فضاسازی های کاذب در قیمت ارز 

و کالا، با جدیت جلوگیری کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، حجت الاسلام 
سید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت، با اشاره به نقش دلالان 
در فضای مجازی برای بی ثبات کردن بازار ارز، به بانک مرکزی و دستگاه های مربوط دستور داد از 

فضاسازی های کاذب در قیمت ارز و کالا، با جدیت جلوگیری کنند.
وی همچنین بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی را موظف کرد مدیریت تراز بانک ها به 

ویژه بانک های خصوصی و تمرکز بر مهار و هدایت نقدینگی به سمت تولید را در اولویت قرار دهند.
رئیس جمهور همه وزارتخانه ها و دستگاه ها را موظف کرد در خنثی سازی تحریم ها و تنظیم بازار 
کالاهای اساسی همکاری کنند و مقرر شد معاون اول رئیس جمهور، مسئولیت هماهنگی فعالیت های 

دولت برای خنثی سازی تحریم ها را برعهده گیرد.

تکاوران نداجا حمله دزدان دریایی به دو نفتکش 
ایرانی را دفع نمودند

فرمانده نیروی دریایی ارتش از دفع حمله دزدان دریایی به دو نفتکش ایرانی در خلیج عدن توسط 
تکاوران ناوگروه 78 این نیرو خبر داد.

 به گزاش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از فارس، دریادار شهرام ایرانی فرمانده نیروی دریایی ارتش 
در گفتگویی از دفع حمله دزدان دریایی به دو نفتکش ایرانی توسط  تکاوران ناوگروه 78 نداجا در 

خلیج عدن خبر داد.
وی در تشریح جزئیات این ماجرا گفت: ناوگروه 78 نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی متشکل 
از ناوشکن البرز بامداد امروز در حین اسکورت دو نفتکش ایرانی با حمله 5 قایق دزدان دریایی که 
در حقیقت ما آنها را تروریسم دریایی می دانیم، مواجه شد که با اقدام به موقع تکاوران این ناوگروه و 

تیراندازی ایذایی آنان قایق های مهاجم مجبور به ترک صحنه شدند و حمله آنها دفع شد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش ادامه داد: با این اقدام به موقع تکاوران دریایی ارتش، این دو نفتکش 
به سلامت از منطقه خلیج عدن عبور کردند و هم اکنون نیز کشتی های خودی و کشتی های سایر 
کشورها در امنیت کامل در حال عبور از این منطقه هستند و تا کنون مورد خاصی در این منطقه 

مشاهده نشده است.

برخورداری کشور از منابع ارزی کافی
بانک  رئیس  امروز  اظهارات  طبق  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  اقتصادی  کمیسیون  سخنگوی 

مرکزی، کشور از منابع ارزی کافی برخوردار است و کمبودی در این زمینه نداریم.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، غلامرضا مرحبا در تشریح نشست روز گذشته 
کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی از حضور رئیس بانک مرکزی در کمیسیون متبوع خود 
خبر داد و گفت: نمایندگان در این جلسه به بیان نظرات و سؤالات خود پرداخته و سپس صالح آبادی 

نیز توضیحاتی ارائه کرد.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی ادامه داد: در جلسه امروز موضوعاتی نظیر ساماندهی نظام 

بانکی و شرایط مدیریتی نظام بانکی، ارز و منابع ارزی کشور مطرح شد.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: به گفته رئیس بانک مرکزی، 
کشور از منابع ارزی کافی برخوردار بوده و در این خصوص هیچ کمبود و مشکلی وجود ندارد و با 
تخصیص بهینه و مدیریت صحیح می توان از منابع ارزی بدون ایجاد مشکل برای کشور استفاده کرد.
وی بیان کرد: موضوع دیگری که رئیس بانک مرکزی برای اولین بار مطرح کرد، راه اندازی رمزارز 
ملی بر پایه ریال بود که در صورت تحقق، کشورمان جزو محدود کشورهایی خواهد بود که رمز ارزی 

با پشتوانه پول ملی خودش دارد.
مرحبا اظهار کرد: در این خصوص رئیس کمیسیون اقتصادی نیز تأکید کرد گزارشی در خصوص 
ماده ۴5 آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی توسط کمیسیون اقتصادی ارائه و در آن به صورت 
مختصر به وضعیت رمزارز در کشور و الزامات آن اشاره شد، بر همین اساس هم قانون مناسبی برای 

رمزارزها در دست تدوین است.
این نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی گفت: پورابراهیمی معتقد است که بانک مرکزی باید 
تولیت رمزارزها را بر عهده گرفته و بازار رمزارزهای داخلی را مدیریت و ساماندهی کند، ریاست بانک 

مرکزی هم برای هرگونه همکاری در این خصوص اعلام آمادگی کرد.
سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس تصریح کرد: رئیس کمیسیون اقتصادی در خصوص تخلفات، 
ترک فعل ها و اقدامات دولت قبل در حوزه اقتصادی و در خصوص ابزارهای پرداخت، پایانه های 
فروشگاهی و مالیات ستانی مطالبی مطرح کرد که پس از آماده شدن گزارش آن ها به دستگاه قضا 
ارسال خواهد شد. قرار است که بانک مرکزی هم در حوزه تحت نظارت خود با احتساب زمابندی 

مشخص، موضوعات مذکور را بررسی و گزارش آن را به کمیسیون ارائه کند.

معیار ارزیابی کارنامه دولت رییسی چیست؟ 
حشمت الله فلاحت پیشه معتقد است ضعف های موجود در شورای امنیت ملی باید گفته شود

رییــس کمیســیون امنیت ملی و سیاســت 
خارجی مجلس دهم معتقد است که بازگشت 
به تجربه دهه ۹0 میلادی )دهه 70 شمسی( 
برای کشور ما ضروری است، چراکه دورانی 
بود که ایران با کمترین هزینه بیشترین نفوذ 
را به دســت می آورد و ایران خــودش را از 
بحران ها و تهدیدهایی که شکل می گرفت، 

مصون می کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« حشمت الله 
فلاحت پیشه، رییس کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی مجلس دهم درباره ضرورت 
تشــکیل شــورای عالی امنیت ملی و اینکه 
در شــرایط فعلی، این شــورا و تصمیماتش 
درباره مســائل مهم کشور تا چه حد می تواند 
تاثیرگذار باشــد؟ به خبرگــزاری خبرآنلاین 
گفت: شورای عالی امنیت ملی یکی از نهادها 
در جمهوری اســلامی ایران است که بعد از 
آزمون و خطای ابتدای انقلاب تشــکیل شد. 
در واقع دو خلاء در حوزه های امنیتی کشــور 
وجود داشــت که این دو خلاء، یکی مربوط 
به داخل و دیگــری مربوط به خارج بود، آن 
خلأیی که مربوط به داخل بود بسیار مهم تر 
بود مبنی بر اینکه با آمد و شــد دولت ها و با 
افراد در مناصب سیاسی-امنیتی،  تغییر وزن 
اختلاف نظرهای جدی در بســتر موضوعات 

حساس سیاست خارجی شکل می گرفت.
شورای عالی امنیت ملی محلی برای حل 

اختلافات است
فلاحت پیشه افزود: از این رو نهادی نیاز بود 
تا این اختلافات را به صورت نهادی حل کند، 
منظورم از نهــادی یعنی نهادمندی بالاتری 
شــکل گیرد و قوانین حقوقی و ساختارها را 
شامل باشد که بســیار اساسی بود. موضوع 
دوم مربوط بــه اثر پایــداری تصمیمات در 
مســائل خارج از کشــور بود و بــه هر حال 
مشــخصا کشورهای دیگر دغدغه هایی را در 
برابر ایران داشتند که با آمد و شد دولت ها و 
سیاست مداران ممکن است تغییرات رفتاری 
شــکل گیرد و لذا عملا در بسیاری از موارد، 
توافقات پایداری با ایران صورت نمی گرفت. 
من دلیل اول را یک دلیل اصلی و دلیل دوم 

را یک دلیل فرعی می دانم.
رییس پیشین کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس ادامه داد: شورای عالی امنیت 
ملی که تشکیل شــد تمام مقوله های کلان 

سیاســی و امنیتی در حوزه کار شورای عالی 
امنیت ملی قرار گرفتنــد. مقوله های کلان، 
مقوله هایی هستند که با اغماض تحت عنوان 
مقوله های راهبردی از آنها یاد می شــود به 
هر حال در عرصه سیاســت دو نوع رفتار یا 
موضع یا تصمیم اساســی در کشورها داریم 
کــه عبارت از تصمیمات راهبردی و کلان و 
یا سیاست هایی  تاکتیکی  تصمیمات  دیگری 

است که در شرایط مختلف شکل می گیرد.
شورای عالی امنیت ملی به محل تصمیم 
گیری در قبال موضوعات کلان تبدیل شد

فلاحت پیشه بیان کرد: تصمیمات راهبردی، 
تصمیماتی اســت که در حوزه کلان شکل 
می گیرند و با آمد و شــد دولت ها و با نظرات 
و ســلیقه های سیاست مداران تغییر نمی کنند 
و چه در حوزه سیاسی و چه در حوزه امنیتی 
و چه در سیاســت داخلی و چه در سیاســت 
خارجی، شــورای عالی امنیت ملی به محل 
تصمیم گیــری در قبــال موضوعات کلان 
تبدیل شــد و برای یکسری موضوعات مثل 
مســائل مربوط به حاکمیت ملی، مســائل 
مربــوط به امنیت مرزها، مســائل مربوط به 
روابــط ایــران و امریکا بعــد از آن موضوع 

هسته ای و.. تصمیم گیری می شد!
او اضافــه کرد: اینها جــزء مقوله های کلان 
سیاســت خارجی بودند که در شورای عالی 
امنیــت ملــی شــکل گرفــت و قالب های 
موضوعــی آن، مثل صلح، جنگ،  بی طرفی، 
مداخله و ... در این شــرایط شــکل گرفت و 
موضوعات اخیر مربوط به کشــورهایی  بود 
که اتفاقاتی در آن رخ می داد مثل زمان حمله 
صدام به کویت یا حوادث دیگر مثل موضوع 
کشــتن دیپلمات های ایران در افغانستان که 
به هر حال بسیاری، تصمیمات افراطی را در 
این باره در نظر داشــتند که اگر یک دشمنی 
ثابت ماننــد آمریکا وجود دارد ایران می تواند 
با صدام هم همکاری کنــد و یا در موضوع 
طالبان نزدیک بود بســیاری، شرایطی ایجاد 
کنند که  حتی قبل از آمریکا، ایران به طالبان 

حمله کند.
تصمیمات شورای عالی امنیت ملی مانع 

ورود کشور به بحران شد
نماینده پیشین مجلس اشــاره کرد: شورای 
عالی امنیت ملــی در مقوله های کلان وارد 
بحث شد که به نظر من در حوزه ای که بنده 

با آن ارتباط دارم، شــورای عالی امنیت ملی 
در دو حوزه امنیت سیاســت داخلی و امنیت 
سیاست خارجی دخالت می کند. معتقد هستم 
در سیاســت خارجی تصمیماتی در شــورای 
عالی امنیت ملی اتخاذ شــد کــه در کل به 
نوعی به مقوله های کلان سیاســت خارجی 
کشور سامان داده شد و از طرفی در مواردی 
خاص مانع ورود کشــور به بحران هایی شد 
که این بحران ها، بعدها مشــخص شــد که 
به صورت کمیــن و کمیــن گاه علیه ایران 
شــکل گرفته بود منتهی یکسری ضعف ها 
در شــورای عالی امنیت ملی وجود دارد که 
باید گفته شــود مثلا از جمله ضعف هایی که 
وجود دارد اختلافاتی اســت که بین دبیرخانه 
و دبیر شــورای عالی امنیت ملی و شــخص 
رئیس جمهور به عنوان رئیس شــورای عالی 
امنیت ملی می تواند شکل گیرد که بعضا این 
اختلافات عمدتا حاشــیه ای داشته است ولی 
تبعات حاشــیه ای برای جایی که محل بحث 
مقولات کلان است، تبعاتی است که به نظر 

من نباید به راحتی از کنار آن بگذریم.
دهه 70 دوران قابل دفاعی از عملکرد 

شورا است
این نماینده ســابق مجلس در پاسخ به این 
ســوال که به نظر شــما در چــه دوره هایی  
شاهد بیشــترین ثبات در تصمیم گیری ها در 
این شورا بودیم و این ثبات در دوران ریاست 
کدام اشخاص بوده است؟ اظهار کرد: دهه ۹0 
میلادی، دهه قابل دفاعی در تاریخ سیاسی- 
امنیتی کشور بود. در دهه ۹0 میلادی )دهه 
70 هجری شمسی( از لحاظ نگرش سیاست 
خارجی، دورانی بود که شــورای عالی امنیت 
ملی و در واقع ایران، بزرگترین درســی که 
ایــران از جنگ گرفــت این بــود که هیچ 
وقت نجنگــد و این نکته مهمی بود. معتقدم 
دهه ۹0 دوران قابــل دفاعی از لحاظ پرهیز 
مســؤلان کشــور از افتادن در دام جنگهای 
مختلفی که در شــرق یا غرب ایران شــکل 

گرفت و ایران وارد این دام ها نشد.
فلاحت پیشــه ادامــه داد: حتی یکســری 
موافقت  نامه های امنیتی با کشورهای عربی 
در منطقه بســته شــد و دوران بسیار خوبی 
بین ایران و کشــورهای عربی شکل گرفت، 
منتهی متاســفانه بعد از آن یک سیاســتی 
در کشــور تعریف شــد و آن سیاست حضور 

حداکثری در بحران ها بود که بسیاری سعی 
کردند آن را به سیاست خارجی ایران تحمیل 
کننــد و هر کجا که مســاله ای بود خیلی ها 
سعی کردند ایران در همه جا به رقیب طلبی 
بپردازد، به هر حال در دنیای امروز هیچ وقت 
نوعی یک دستی ایجاد نمی شود و اختلاف 
نظر وجود دارد.این اســتاد دانشگاه ابراز کرد: 
آمریکا یک زمانی در سال ۲001 میلادی در 
زمان بوش سیاست حضور حداکثری در دنیا  
را در پیش گرفت )البته یک ۴ سال در زمان 
بــوش پدر و بعد از آن در زمان بوش پســر، 
آمریکا سیاســت حضور حداکثری در دنیا را 
شکل داد که محافظه کاران آمریکایی تحت 
عنوان سیاست پدر خشن از آن یاد می کردند( 
آنها آمریــکا را یک قــدرت هژمون تعریف 
کردند که همه جــا باید دخالت کند و در آن 
زمــان مخالفین این سیاســت که در نهایت 
توانســتند اوبامــا را روی کار آورند، به یک 
رویکرد آیزنهاوری برگشتند تحت این عنوان 
که آیزنهاور این موضــوع را مطرح کرد که 
آمریکا نباید همه جا نقش پدر خوب را بازی 
کند و در همه جا دخالت کند، جالب این است 
کــه الان »ریچارد هاس«، رئیس شــورای 
روابط خارجــی آمریکا، یــک جمله کلیدی 
می گوید تحــت این عنوان که امریکا به این 
نتیجه رسیده است که بسیاری از مداخله های 
خودش را کاهش دهد.فلاحت پیشــه اضافه 
کرد: جالب این اســت که او مــی گوید در 
مسائل حقوق بشــری آمریکا باید به موضع 
گیری های لفظی روی آورد و هزینه ای نکند 
و حتی در قبال متحدان آمریکا، آمریکا نباید 
برای امنیت آنها بیش از خود آنها هزینه کند. 
ایران در ســال 1۹70 میلادی سعی کرد در 
قبــال تنش های مختلف، یک نــگاه از دور 
داشته باشــد و به همین دلیل در بسیاری از 
موارد نقش میانجی می توانســت بازی کند 
ولی متاســفانه به تدریج این سیاست مداخله 
حداکثری تحمیل شد به طوری که از بوسنی 
گرفته تا کشــورهای مختلــف، این حضور 
حداکثــری در برخی موارد قابــل دفاع بود 
مثلا سیاست شکســت داعش سیاست قابل 
دفاعی بود هرچند من معتقد هستم که ایران 
به میزانی که در حوزه مستشاری هزینه کرد 
به همان میــزان در حوزه های مختلف مثل 

اقتصادی و .. نتوانست نتیجه بگیرد.

بازگشت به تجربه دهه 70 برای کشور 
ضروری است

او بیان کرد: اوباما زمانی که از عراق در سال 
۲011 خارج شــد، همزمان شرکت آمریکایی 
اکســون قرارداد انحصار استخراج و صادرات 
دو و نیم میلیون بشــکه نفت عراق را منعقد 
کرد که آن زمان این میزان، برابر با صادرات 
روزانه ایران بود و این واقعیتی اســت که به 
هر حال کشورها در برابر سیاست خارجی شان 
نباید فقط هزینه ساز باشند بلکه این سیاست 
باید بتواند برای کشــور سود آور هم باشد لذا 
من معتقدم که بازگشــت بــه تجربه دهه ۹0 
میلادی )دهه 70 شمســی( برای کشــور ما 
ضروری اســت، دورانی که ایران با کمترین 
هزینه بیشــترین نفوذ را به دست می آورد و 
به ویژه این که ایــران خودش را از بحران ها 
و تهدیدهایی که شکل می گرفت مصون می 
کرد، مثلا موضــوع آذربایجان یک موضوعی 
نیست که کل سیاست خارجی کشور را درگیر 
کند ولی بسیاری سعی کردند کل کشور را به 
صورت احساسی درگیر کنند و اتفاقا در قالب 
یک راهبردی که جزئی از چشم انداز ۲0 ساله 
اســت یعنی بر اســاس اصل تعامل سازنده، 
کشــور بایــد از عوامل اختلافــی بپرهیزد و 
عامل مشترک را احیا کند و در زمینه سیاست 
خارجی هم حضور سیاست خارجی کشور باید 

توام با سود برای کشور باشد نه هزینه!
ارزیابی کارنامه دولت رییسی 

او در پایــان اظهار امیــدواری کرد: امیدوارم 
راهبــرد تــازه ای در دولت شــکل گیرد که 
محور این راهبرد تنش زدایی از عرصه های 
مختلــف در عرصه بیــن المللی که موضوع 
هسته ای است تا موضوع منطقه ای که محور 
آن تنش زدایی با کشورهای عربی است و دو 
جانبه که پایان دادن به تنش هایی است که 
با ســایر کشورها داریم باشــد و من معتقدم 
یکــی از معیارهای ارزیابــی کارنامه دولت 
می تواند این باشــد که این دولت تا چه حد 
می تواند حوزه های تنــش را محدود کند و 
حوزه های ســود آور مناسباتی را تقویت کند. 
الگویی که شورای عالی امنیت ملی بر اساس 
آن شکل گرفت این بود که مانع از این شود 
که ایران وارد تنش هایی شود که این تنش ها 
ممکن بود مثل جنگ با عراق 8 ســال منابع 

کشور را ببلعد.

خبر

جنجال مصوبه محرمانه مجمع تشخیص مصلحت نظام 

واردات گاز از ترکمنستان سوخت زمستانی را تامین می کند

بـا  مجلـس  رییسـه  هیـات  عضـو  یـک 
اشـاره بـه مصوبـه محرمانـه بـودن اموال 
مسـوولان گفـت: مصوبـه جنجالـی اخیر 
در مجمـع تشـخیص مصلحـت نظـام بـا 

قیـد محرمانـه تاییـد شـده اسـت.
بـه گـزارش روزنامـه »صبح امـروز« و به 
نقـل از ایسـنا، مجتبی یوسـفی در مطلبی 
در صفحـه توییتـر خـود نوشـت: »مصوبه 
جنجالـی اخیر پس از تصویـب در مجلس  
هشـتم و رد در شـورای نگهبـان، طبـق 
مصلحـت  تشـخیص  مجمـع  در  قانـون 
بـا قیـد محرمانـه تاییـد شـد. بـر اسـاس 
قانـون اساسـی، تشـخیص مصلحت میان 

نظـرات مجلـس و شـورای نگهبـان بـر 
عهـده مجمع اسـت.«   

بـه دنبـال انتشـار خبـری دربـاره مصوبـه 
محرمانـه بـودن امـوال مسـوولان، امروز 
مجلـس  رییـس  قالیبـاف  محمدباقـر 
توضیـح داد کـه مجلـس یازدهـم بـرای 
محرمانـه بـودن امـوال مسـئولان هیـچ 
مصوبـه ای نداشـته و نماینـدگان در ایـن 
ایـن  انـد،  نگرفتـه  تصمیمـی  خصـوص 
تصمیـم مربـوط به مجلس هشـتم اسـت 
و در فرآینـد دیگـری بررسـی و تصویـب 

شـده اسـت.
طحـان  هـادی  گذشـته  روز  همچنیـن 

نظیف سـخنگوی شـورای نگهبـان گفت: 
در خصـوص طـرح رسـیدگی بـه دارایـی 
مقامـات و مسـئولان متـن جدیـدی بـه 
تصویـب مجلـس نرسـیده و مصوبه فعلی 
نیـز مصوبـه مجمـع تشـخیص مصلحـت 
نظـام اسـت و چنان چه مصوبـه ای خلاف 
حتمـا  نباشـد  اساسـی  قانـون  و  شـرع 
می کنـد.  تاییـد  را  آن  نگهبـان  شـورای 
قانـون  حاکـم،  قانـون  حاضـر  حـال  در 
مجمـع اسـت و بایـد دیـد آیـا مصوبـه ای 
در مجلـس بـه تصویـب می رسـد یـا نـه. 
شـورای نگهبـان پیشـتاز ثبـت دارایـی و 

امـوال مسـئولان در سـامانه بـود.

سـخنگوی کمیسـیون انرژی مجلس شورای 
اسـلامی تاکیـد کرد طبـق گفته مدیـر عامل 
از  گاز  واردات  بـا  ایـران  گاز  ملـی  شـرکت 
تامیـن  بـرای  کشـور  نگرانـی  ترکمنسـتان، 

سـوخت زمسـتانی برطـرف خواهـد شـد.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه 
نقـل از ایرنـا، »مصطفی نخعـی«   در توضیح 
انـرژی  کمیسـیون  یکشـنبه  روز  نشسـت 
خبرنـگاران  بـه  اسـلامی  شـورای  مجلـس 

»مجیـد  گذشـته  روز  نشسـت  در  گفـت: 
چگینـی« مدیرعامـل شـرکت ملـی گاز ایران 
بـرای بیـان برنامه هـای آتی شـرکت ملی گاز 
ایـران و نیـز تأمین سـوخت زمسـتانی کشـور 
حضـور یافـت. چـرا کـه تامیـن گاز خانگـی 
و صنعتـی مسـئله بسـیار مهـم بـرای مـردم، 

صنعتگـران و  نماینـدگان مجلـس اسـت.
سـخنگوی کمیسـیون انـرژی مجلـس درباره 
سـوال از چگینـی برای ناتـرازی گاز و محدود 

کـردن سـوخت تحویلـی بـه نیروگاه هـا کـه 
سـبب خاموشـی بـرق شـده اسـت،   افـزود: 
مدیرعامل شـرکت ملی گاز ایـران برنامه های 
خـود را بـرای جلوگیـری از قطعـی گاز مطرح 
کردنـد کـه ازجملـه آن تـلاش بـرای مذاکره 
بـا ترکمنسـتان و احیـاء قـرارداد قبلـی اسـت 
تـا بـا واردات گاز از ترکمنسـتان گاز شـرق و 

شـمال شـرق کشـور را تامیـن کنند.
نخعـی بـا بیـان اینکـه مذاکـرات مسـوولان 

حـال  در  ترکمنسـتان  مقامـات  بـا  مربوطـه 
راسـتا  ایـن  در  کـرد:  اضافـه  اسـت،  انجـام 
وزیـر نفـت چنـد روز گذشـته به ترکمنسـتان 
سـفر کـرد و درصـورت واردات دوبـاره گاز از 
بـرای  نگرانی هـا  و  دغدغه هـا  ترکمنسـتان 
منتفـی می شـود. زمسـتانی  تامیـن سـوخت 

وی بـا بیـان اینکـه ذخیـره سـازی سـوخت 
زمسـتانی در مجموعـه وزارت نفـت به صورت 
مسـتمر در حـال انجـام اسـت، عنـوان کـرد: 

ایـن موضوع می تواند بخشـی از کسـری گاز 
را بـا سـوخت مایع)مـازوت و گازوئیل( جبران 

. کنند
انـرژی  کمیسـیون  سـخنگوی  گفتـه  بـه 
مجلس شـورای اسـلامی اگـر برنامه ریزی ها 
درسـتی  بـه  سـوخت  سـازی های  ذخیـره  و 
بـا  کشـور  امسـال   زمسـتان  شـود،  انجـام 
مشـکل کمتـری در تامیـن گاز و بـه تبـع آن 

تامیـن بـرق رو بـه رو خواهـد بـود.
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ارزش صادارت پتروشیمی خراسان شمالی بیش از ۲.۵ برابر افزایش یافت

سرم های سرگردان در گمرک

رییس ســازمان صنعــت، معــدن و تجارت 
خراســان شــمالی گفت: نیمه نخست امسال 
میزان صادرات پتروشــیمی خراسان نسبت به 
مدت زمان مشــابه سال گذشته از نظر ارزش 
بیش از ۲.5 برابر و از نظر وزنی نیز حدود ۴0 

درصد افزایش داشت.
به گزارش روزنامه »صبــح امروز« و به نقل 
از ایرنا، حســین حاج بگلو اظهار اشت: امسال 
80.۶ درصد از ارزش صادرات استان مربوط به 
پتروشــیمی بوده و در این مدت 1۴8 هزار تن 
محصول پتروشــیمی خراسان به ارزش 58.3 

میلیون دلار صادر شده است.
وی تصریح کرد: نیمه نخست امسال 1۴۲.7 
هزار تن اوره تولیدی پتروشــیمی خراسان به 
ارزش ۴7.5 میلیون دلار صادر شــده اســت 

که بیشــترین ســهم را در میان محصولات 
پتروشــیمی دارد، همچنیــن در ایــن مدت 
آمونیاک بــه ارزش 18 میلیون دلار، ملامین 
به ارزش بیش از ۶ میلیون دلار  صادر شــده 

است.
حاج بگلو با بیان اینکه در نیمه نخست امسال 
18.3 درصد از صادرات کالای اســتان مربوط 
به کالاهای بخش صنعت است گفت: در این 
مــدت ۶5.7 هزار تن کالای بخش صنعت به 

ارزش 13.3میلیون دلار صادر شده است.
رییس ســازمان صنعــت، معــدن و تجارت 
خراســان شــمالی افــزود: میــزان صادرات 
کالاهای صنعتی نسبت به مدت زمان مشابه 
سال گذشته از نظر ارزشــی 118 درصد و از 

نظر وزنی ۲88 درصد افزایش داشته است.

وی خاطرنشــان کــرد: امســال محصولات 
فــولادی به ارزش ۶.5 میلیــون دلار و وزن 
10.۹ هزار تن، شــمش آلومینیــوم به ارزش 
۴.۲ میلیون دلار و وزن ۲ هزار تن، سیمان به 
ارزش 1.1 میلیون دلار و وزن 50.۶ هزار تن 

از استان صادر شده است.
حــاج بگلو درباره صادرات بخش کشــاورزی 
و صنایــع غذایی گفت: امســال 1.5 هزار تن 
محصولات کشــاورزی و صنایــع غذایی به 
ارزش 800 هزار دلار از اســتان صادر شــده 
است این رقم 1.1 درصد از کل صادرات را به 

خودش اختصاص داده است.
رییس ســازمان صنعــت، معــدن و تجارت 
خراســان شــمالی افــزود: میــزان صادرات 
محصولات کشاورزی و مواد غذایی استان در 

۶ ماهه امســال نســبت به مدت زمان مشابه 
سال گذشته از نظر ارزشی 8۴ درصد و از نظر 

وزنی 8۶ درصد کاهش داشته است.

بر اســاس این گزارش نیمه نخســت امسال 
۲15.۲ هزار تــن کالا به ارزش 7۲.۴ میلیون 

دلار از استان صادر شده است.

بعد از گذشت دو ماه از دستور دادستان برای 
تعیین تکلیف سرم های دپو شده در گمرک، 
بــا وجود مکاتبات صــورت گرفته همچنان 
حدود 1300 تن ســرم تکلیف مشــخصی 
ندارد، این در حالی است که اسناد ارائه شده 
از سوی وارد کنندگان نشان می دهد که این 
شــرکت ها با هماهنگی و حتی درخواست 
سازمان غذا و دارو نســبت به واردات اقدام 
کرده انــد و با این وجود تکلیف مشــخصی 

برای ورود یا حتی مرجوعی ندارند.
به گزارش روزنامه »صیح امروز« و به نقل از 
ایسنا، از نیمه مردادماه سال جاری و با کمبود 
ســرم واردات آن آغاز شد، اما در شهریورماه 
بود که مسئولان گمرک ایران اعلام کردند 
حدود 1300 تن سرم وارد شده ولی با توجه 
به این که وزارت بهداشــت هنوز تائیدی بر 
آن ندارد ترخیص نشده است. بلاتکلیفی این 
ســرم ها تا جایی پیش رفت که در نهایت با 
بازدید معاونان دادستان تهران از گمرک، در 
هفته پایانی شهریور ماه دستور تعیین تکلیف 
محموله های مذکور تا حداکثر ۴8 ســاعت 

صادر شد. در عین حال تکلیف شده بود که 
نماینده ای از سازمان غذا و دارو برای بررسی 
وضعیت اقــلام  در گمرک امام خمینی )ره(   

مستقر شود.
 با گذشت حدود دو ماه همچنان این سرم ها 
وضعیت مشخصی ندارد، این در حالی است 

کــه در اوایل مهرماه، معــاون فنی گمرک 
ایــران در مکاتبه ای با ســازمان غذا و دارو 
درخواست کرد تا تکلیف سرم های مربوط به 
چهار شــرکت که این 1300 تن سرم عمدتا 
مربوط به دو شرکت بود را مشخص کند، در 
کنار این محموله ها، حدود 500 تن ســرم 
هم از ســال 13۹5 وارد گمرک شده بود که 
ترخیص نشــده و اغلب از تاریخ آن گذشته 

بود و تکلیف آنها هم روشن نشد.
این اعلام گمرک با واکنش ســازمان غذا و 
دارو همراه شــد؛ به طوری به نوعی اعلام 
شده واردات این ســرم ها بدون هماهنگی 
بوده است، شانه ســاز -معاون سازمان غذا 
و دارو- گفته بود محموله هایی که نســبت 
به کیفیــت آنها ابهام وجود داشــته پس از 
دو هفته که پاســخ آزمایش ها  بدســت  ما 
رسیده، تعیین تکلیف شده اند، ممکن است 
این سرم ها جزو محموله هایی باشند که به 

سازمان غذا و دارو اظهار نشده باشد.   
امــا اکنون چنــد هفته دیگــر از این ماجرا 
گذشته و پیگیری از گمرک ایران نشان می 

دهد کــه در این مدت اتفاق تازه ای نیفتاده 
است،   در همین رابطه  معاون فنی گمرک 
ایران به ایســنا گفت که بــا وجود مکاتبات 
صــورت گرفتــه و درخواســت ورود برای 
مشــخص شدن وضعیت این اقلام، سازمان 

عذا و دارو اقدامی نکرد.
ارونقــی گفت کــه حتی با وجــود تکلیف 
دادســتان برای اســتقرار نماینــده وزارت 
خمینــی)ره(،  امام  گمــرک  در  بهداشــت 
هیچ نمانیده ای از این ســازمان به گمرک 
نیامده اســت.این در حالی است که بررسی 
اســناد سرم های موجود در گمرک حاکی از 
مکاتبات صورت گرفته از سوی سازمان غذا 
و دارو بــا گمرک ایران  جهت تســهیل در 
ترخیص فوری ســرم های وارداتی است و 
از ســوی دیگر اسناد مربوط به شرکت های 
وارد کننده این ســرم ها نشان می دهد که 
واردات بــا هماهنگی ســازمان غذا و دارو، 
دریافت مجوز و حتی درخواست مستقیم این 
سازمان از شرکت برای واردات در مرداد ماه 

بوده است.

صادرات و تنظیم بازار، اولویت وزارت صمت 
معاون طرح و برنامه وزیر صمت گفت: برنامه های کوتاه مدت این وزارتخانه با اولویت صادرات، رفع 

موانع تولید و تنظیم بازار تعیین شده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از وزارت صمت، ســید مهدی نیازی با اشاره به ساختار 
برنامه هــا و پایش پروژه هــای وزارت صنعت، معدن و تجارت اظهار کرد: با توجه به رویکرد تعیین 
شده، برنامه های وزارتخانه در پنج سطح شامل برنامه های کوتاه مدت، برنامه های تحول بنیادین با 
بازه زمانی میان مدت و بلندمدت، برنامه های بخشی )در حوزه های صنعت، معدن و بازرگانی داخلی(، 
برنامه های اســتانی و شهرستانی و در نهایت برنامه های بین المللی )به تفکیک کشورهای هدف و 
اولویت دار( برنامه ریزی شده است که این ساختار به معاونت های ستادی، رؤسای سازمان های صنعت 

سراسر کشور و همچنین سازمان های وابسته ابلاغ شده است.
معــاون طــرح و برنامه وزیر صنعت خاطرنشــان کرد: برنامه های تحول بنیــادی با هدف اصلاح 
ســازوکارهای بخش های مختلف صنعت، معدن و تجارت و همچنین بسترسازی برای حمکرانی 

هوشمند پیش بینی شده اند.
نیازی در ادامه با تاکید بر اینکه همه اقدامات وزارت صنعت متناسب با هر سطح در قالب پروژه های 
مشخص در یک سبد پروژه سازماندهی شــده است، بیان کرد: مدیریت پروژه ها بر اساس منشور 
پروژه تصویب شــده و راهبری کلان مدیر ســبد پروژه، در تعامل با معاونت های ستادی و مدیران 
دفاتر مربوطه انجام شــده و مدیران پروژه اقدامات لازم بــرای تحقق اهداف پروژه های مذکور را 

انجام می دهند.
به گفته نیازی، مدیر هر پروژه مکلف اســت گزارش پیشرفت پروژه را به صورت دوره ای در سامانه 
الکترونیکی »مدیریت پروژه های وزارت صنعت، معدن و تجارت« ثبت کند و به منظور اطمینان از 

روند اجرای طرح، عملکرد پروژه ها در جلسات پایش برنامه مورد ارزیابی قرار می گیرد.
وی در خصوص ســامانه الکترونیکی مدیریت پروژه های وزارت صنعت، معدن و تجارت، با توضیح 
اینکه سامانه در آینده نزدیک عملیاتی و قابل استفاده برای همه سطوح ستادی و استانی خواهد شد، 
افزود: با راه اندازی این سامانه، دفتر سیاست گذاری و برنامه ریزی در کنار مسؤولیت پایش پروژه ها، 
در تعامل با مدیران دفاتر ذی ربط و پروژه های تعریف شده، وظیفه تهیه شاخص های ارزیابی کمّی و 

هماهنگی و پیگیری تهیه گزارش های عملکرد دوره ای را بر عهده دارد.
معاون طرح و برنامه وزیر صنعت در ادامه از ابلاغ بخشــی از شــاخص های رصد پروژه ها از سوی 
معاونت های ذی ربط به ســطوح ستادی و استانی خبر داد و گفت: شاخص های باقی مانده در دست 
تهیه و ابلاغ است و تا زمان ثبت این شاخص ها به صورت سیستمی، گزارش های دریافتی مربوط به 

عملکرد از طریق اطلاعات موجود در سامانه ها قابل محاسبه و ارزیابی خواهد بود.
نیازی همچنین با بیان اینکه جلسات پایش در ۲ سطح ملی و استانی با حضور وزیر صنعت برگزار 
می شود، تاکید کرد: در جلسات پایش در سطح ملی معاونت های ستادی مرتبط با هر برنامه، مدیر 
ســبد پروژه و مدیر پروژه ها حضور خواهند داشــت و در جلسات استانی نیز با توجه به منطقه بندی 
استان  ها، معاونت های ستادی مربوطه، رؤسای سازمان های صنعت منطقه، مدیران سبد پروژه و هر 
یک از پروژه ها حضور دارند و نخستین جلسات ملی و استانی پایش، از ماه آینده برگزار خواهد شد.

کاهش ۲۸ درصدی حجم مخازن سدهای کشور
براساس آمار بهره برداری از سدهای مخزنی کشور تا پایان ۲3 مهرماه حجم آب موجود در مخازن 

سدها ۲8 درصد نسبت به مدت مشابه سال گذشته کاهش یافته است.
به گزارش روزنامه »صیح امروز« و به نقل از ایسنا، ظرفیت کل مخازن سدهای کشور 50.5 میلیارد 
مترمکعب بوده و درصد پرشــدگی سدها نیز در حال حاضر 37 درصد ثبت شده، همچنین ورودی 
ســدها در هفته جاری 0.۲5 میلیارد مترمکعب و در مدت مشــابه ســال آبی گذشته 0.۴1 میلیارد 

مترمکعب بوده است.
خروجی سدها در هفته جاری 0.۴۹ میلیارد مترمکعب و در مدت مشابه سال آبی گذشته 0.۹۴ میلیارد 
مترمکعب بوده و این در حالی است که از ابتدای سال آبی تا پایان روز ۲3 مهرماه کل ورودی مخازن 
سدهای کشور 0.8۶ میلیارد مترمکعب ثبت شده که این عدد در سال قبل 1.1۹ میلیارد مترمکعب 

بوده و گویای کاهش ۲8 درصدی است.
در زمان مذکور کل خروجی مخازن کل کشور در سال جاری 1.۶۹ میلیارد مترمکعب بوده که این 
عدد در ســال گذشــته ۲.78 میلیارد مترمکعب ثبت شده که بیانگر 3۹ درصد کاهش کل خروجی 

مخازن سدهای کشور است.
حجم آب موجود مخازن در سال جاری 18.38 میلیارد مترمکعب ثبت شده که در سال قبل ۲5.58 

میلیارد مترمکعب بوده و بیانگر کاهش ۲8 درصدی است.

حذف قرعه کشی خودرو، در سال آینده 
وزیر صمت از حذف قرعه کشی خودرو، در سال 1۴01 خبر داد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از صدا و سیما، سید رضا فاطمی امین در حاشیه نشست 
هیئت نمایندگان اتاق بازرگانــی ایران، در خصوص برنامه های پیش روی بازار خودرو، اظهار کرد: 

برنامه داریم در سال آینده بحث قرعه کشی خودرو را حذف کنیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: امســال با افزایش تولید صد هزار دســتگاه خودرو، تولید این 
محصول به یک میلیون دســتگاه خواهد رسید. ضمن اینکه ســال آینده یک میلیون و ۶00 هزار 

دستگاه خودرو در کشور تولید می شود.
وی گفت: به این ترتیب بحث قرعه کشــی خودرو نیز حذف خواهد شد ضمن اینکه خودروسازان 

مشکلات عدیده ای دارند که ما باید برای حل آن کمک کنیم.

افزایش سقف کارت اعتباری مرابحه
 به ۲۰۰ میلیون تومان 

بانک مرکزی اعلام کرد: با هدف تسهیل تأمین مالی خانوارها و کسب و کارهای کوچک و متوسط، 
سقف اعتبار قابل تخصیص در قالب کارت اعتباری مرابحه به مبلغ ۲00 میلیون تومان افزایش یافت.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقــل از خبرگزاری مهر، بانک مرکزی اعلام کرد: با توجه 
به لزوم انطباق مقررات ناظر بر کارت اعتباری مرابحه با شرایط و مقتضیات روز و با هدف تسهیل 
تأمین مالی خانوارها و کسب و کارهای کوچک و متوسط از این طریق، سقف اعتبار قابل تخصیص 
در قالب کارت اعتباری مرابحه به مبلغ دو میلیارد ریال )۲00 میلیون تومان( افزایش یافت.متن این 
بخشنامه به شرح زیر است: »پیرو بخشنامه شــماره 11۶5۹1 00. مورخ ۲1 تیر ماه 1۴00 ابلاغی 
توســط مدیریت کل عملیات پولی و اعتباری بانک مرکزی موضوع مصوبه جلســه مورخ ۹ خرداد 
ماه 1۴00 کمیســیون اعتباری بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران مبنی بر افزایش سقف اعتبار 
قابل تخصیص در قالب کارت اعتباری مرابحه به مبلغ دو میلیارد ریال )دویست میلیون تومان(، به 
استحضار می رساند با عنایت به مصوبه یاد شده و نیز با توجه به لزوم انطباق مقررات ناظر بر کارت 
اعتباری مرابحه با شرایط و مقتضیات روز و با هدف تسهیل تأمین مالی خانوارها و کسب و کارهای 
کوچک و متوســط از این طریق، بازنگری »دستورالعمل اجرایی کارت اعتباری« موضوع بخشنامه 
شماره 1۹۴۲۲7 ۹5. مورخ 18 ۶. 13۹5. در دستور کار قرار گرفت و اعمال اصلاحاتی به شرح زیر در 
دستورالعمل مزبور در جلسه 7   شهریور 1۴00 کمیسیون مقررات و نظارت مؤسسات اعتباری بانک 

مرکزی جمهوری اسلامی ایران مورد تأیید واقع شد:
1: اصلاح ماده 1۲ دســتورالعمل، ماده 1۲ - مؤسسه اعتباری می تواند نسبت به تخصیص اعتبار تا 

سقف دو میلیارد ریال )۲.000.000.000( اقدام کند.
۲: اصلاح ماده 13 دستورالعمل، ماده 13 - مجموع اعتبار قابل تخصیص از سوی مؤسسات اعتباری 

به هر مشتری در قالب کارت اعتباری، حداکثر دو میلیارد ریال )۲.000.000.000( است.
3: اصلاح ماده ۲0 دســتورالعمل و افزایش حداکثر دوره بازپرداخت تســهیلات اعطایی از طریق 
کارت اعتباری مرابحه از 3۶ ماه به ۶0 ماه، ماده ۲0 - مهلت بازپرداخت تسهیلات نسیه اقساطی به 
تشخیص مؤسسه اعتباری، حداقل 1۲ ماه و حداکثر ۶0 ماه پس از پایان دوره تنفس تعیین می شود.

با توجه به مراتب فوق، ضمن ارســال نســخه اصلاحی »دســتورالعمل اجرایی کارت اعتباری«، 
خواهشمند است دستور فرمایند، مراتب به قید تسریع و با لحاظ مفاد بخشنامه شماره 1۴۹153 ۹۶. 
مورخ 1۶   مرداد  13۹۶ به تمامی واحدهای ذی  ربط آن بانک / مؤسسه اعتباری غیربانکی ابلاغ و بر 

حسن اجرای این دستورالعمل نظارت دقیق به عمل آید.

خبر

نگاهی به چالش های رستوران داران و مشتریان؛

نرخ سلیقه ای غذا در مشهد!
»منوی متنــوع غذایی، کیفیــت مطلوب و 
قیمت منطقی و عــرف«! این ها گزینه هایی 
اســت که یک مشــتری از هر رســتوران و 
غذای خوری و آشپزخانه ای توقع دارد. هرچند 
به گفته کارشناسان رســتوران داری و تهیه 
غذای بــا کیفیت و متنــوع، در کنار معرفی 
شایســته فرهنگ غذایی، یکی از مولفه های 
مهم در پیشــبرد صنعت گردشــگری نیز به 

شمار می آید.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایلنــا، اما این موضوع در مشــهد به گونه 
دیگری است چراکه عدم وجود نرخ نامه واحد 
در رستوران های مشهد، گرانی نرخ غذا و در 
برخــی موارد کاهش کیفیت غــذا  ، ازجمله 
مواردی اســت که صدای برخی از مشتریان 
را درآورده اســت اما از آن طرف بســیاری از 
برای  زیادی  رســتوران داران هم حرف های 
گفتن دارند و ادعا می کنند که کرونا و گرانی 
آن ها را به مرز ورشکستگی رسانده و موجب 
تغییر شغل بســیاری از هم صنفی های آن ها 

شده است.
گرچه کرونا رســتوران داران را با مشــکلات 
عدیــده ای مانند گرانی مواد اولیه و هم چنین 
کاهش مشــتری روبرو کرده است اما در این 
روی سکه موجب ســردرگمی  و نارضایتی 

مشتریان نیز بوده است.
محدودیت های تردد؛ چالش بزرگ 

رستوران داران
متصدی یکی از آشپزخانه های مشهد اظهار 
کرد: صنف رســتوران ها و ســفره خانه های 
ســنتی متأسفانه بسیار مظلوم واقع شده است 
زیرا برخی رســتوران ها  فقط باید به صورت 
بیرون بر کار کنند اما بســیاری از رستوران ها 
امکان کار به صورت بیرون برندارند و فقط در 

سالن می توانند پذیرش داشته باشند و لذا این 
محدودیت به قیمت نابودی آن ها تمام شــده 

است.
احســان ســلطانی گفت: به طور مثال هنوز 
ساعت 10 شــب دچار محدودیت هستیم و 
این در حالی اســت که این روزها بسیاری از 
مردم در این ســاعات  تمایل به شام خوردن 
دارند  لذا همین فرصت کسب هم از ما گرفته 

شد.
ســلطانی، گرانی مواد اولیه را یکی دیگر از 
عوامل ریزش مشتری ها دانسته و بیان کرد: 
تمامی مواد اولیه از گوشت گرفته تا حبوبات و 
یا روغن نسبت به سال گذشته قیمت آن سه 
برابر شده است درحالی که ما نمی توانیم یک 
پرس غذا را به ســه برابر قیمت سال گذشته 
بفروشیم چون مشتری قدرت خرید ندارد.وی 
افزود: تا دو ســال پیش مــرغ را کیلویی 1۲ 
هزار می خریدیم و لذا قیمت یک پرس مرغ 
هم از ۲0 هزار تومان تجاوز نمی کرد اما حالا 
قیمــت یک کیلو پاچین بــه 35 هزار تومان 
رســیده و شنیســل مرغ را کیلویی ۴5 هزار 
تومان باید خریداری کنیــم. بنابراین انتظار 
دارید یک پرس غذا چه قیمتی داشته باشد؟

ایــن فروشــنده مــواد غذایی بــا اعتقاد به 
اینکه رســتوران ها نقش مهمــی در صنعت 
گردشــگری ایفا می کنند، گفت: شهر مشهد 
یک شهر توریســتی و گردشگری است که 
مقصد بســیاری از گردشــگران اســت و از 
آنجاکه یکــی از مهم ترین و اساســی ترین 
پایه های صنعت گردشــگری در هر کشوری 
موضوع تأمین غذای گردشــگران داخلی و 
خارجــی در مکان هــای  آرام و مفرح مانند 
غذاخوری یا رســتوران است به نظر می رسد 
که مسئولان مربوط باید فکری اساسی برای 

این موضوع کنند.
وی بابیــان اینکه رســتوران ها از مهم ترین 
مؤلفه ها در پیشــبرد صنعت گردشــگری به 
شــمار می روند و نیاز است برای توسعه این 
اماکن در سطح شهر تلاش کنیم افزود: این 
در حالی است که متأسفانه سازمان های امور 
مالیاتی و بیمــه در طول این مدت هیچ گونه 

حمایتی از افراد فعال در این صنف نداشتند.
سلطانی بیان کرد: برخی از واحدهای صنفی 
که با مایحتاج روزمره مردم ســروکار داشتند 
کمتر دچار زیان شــدند اما برخــی دیگر از 
واحدهــا در این میان متحمــل ضرر و زیان 

بیشتری شدند.
تفاوت بسیار زیاد قیمت غذا در مشهد و 

ییلاقات شهر
یکــی از مشــتریان همین رســتوران به ما 
می گوید: نرخ یک پــرس چلوکباب کوبیده  
در مشــهد   ۶5 هزار تومــان و در ییلاقات 
مشهد به 1۴5 هزار تومان است و یک پرس 
چلومرغ ســاده هم به 55 هزار تومان رسیده 

است.
وی بابیان اینکه در حال حاضر هر رستوران 
به شــکل ســلیقه ای نرخ نامه برای خودش 
تعیین کرده، گفت: متأســفانه در حال حاضر 
هیچ یک از رســتوران های مشــهد نرخ نامه 

ثابت و واحدی ندارند.
تعطیلی نیمی از غذاخوری های مشهد به 

دلیل شیوع کرونا
رئیــس اتحادیــه صنــف رســتوران داران 
چلوکباب، آشــپزخانه و حلیم پزان مشهد نیز 
در این خصوص اظهــار کرد: در حال حاضر 
حدوداً ۴70 مرکز تهیــه غذای برون ، حدود 
۲50 چلوکبابــی و 500 واحــد صنفی کبابی   
داریم و در مجمــوع افزون بر یک هزار واحد 

صنفی مشــغول فعالیت هستند که متأسفانه 
کرونــا نیمی از آن ها را به تعطیلی کشــانده 

است.
حســن امیریان افزود: شیوع بیماری کرونا و 
تعطیلی ســالن ها باعث شده که مردم کمتر 
رغبت بــرای خوردن غذا در بیرون  داشــته 
باشــند درواقع خطر کرونا باعث شــده که 

مشتری های مان بسیار کم شوند.
وی ابراز کرد: درگذشته اگر یک واحد صنفی 
روزانه 100پرس غــذا طبخ می کرد در حال 
حاضر  این تعداد به 30 پرس در روز رســیده 
اســت.وی در پاســخ به این پرسش که آیا 
تاکنون حمایتی از صنف شما انجام پذیرفته 
یا خیر نیز می گوید: ســال قبل دولت اعلام 
کرد کارگرانتان را اخراج نکنید و  لذا وعده داد 
بجای اخراج کارگرها به هرکدام از واحدهای 
صنفی شــانزده میلیون تومــان وام پرداخت 
خواهد کرد اما متأسفانه این وعده ها بر روی 

کاغذ باقی ماند.
وی بیــان کــرد: حتــی اداره دارایی گفت 
کارگرهایتان را اخراج نکنید جریمه نمی شوید 
اما جریمه شــدیم  و تقریباً برای هر کارگر به 
ازای چهار ماه که کار نکردند هر واحد صنفی 

جریمه شد.
نرخ های ساعتی؛ درد مشترک رستوران 

دار ها و مشتریان
وی در پاسخ به سؤال ما مبنی بر اینکه قیمت 
غذا خیلی افزایش یافته اســت و لذا بسیاری 
از مردم می خواهند بدانند چرا پرس چلومرغ 
55هــزار تومان قیمت دارد نیز می گوید: نرخ 
نامه از ۲5اســفند ۹۹ تاکنون ب طور رسمی 
تغییری نکرده اســت این در حالی است که 
 ارزاق عمومی ساعتی شده است و هر ساعت 

قیمت ها عوض می شود.

وی ابراز کرد:  ما بــا برنج کیلویی 38 هزار 
تومان  نرخ گرفتیم با گوشــتی کیلویی 110 
هــزار تومان اما در حال حاضر نرخ گوشــت 
کمتر از 130 هزار تومان کمتر نیست و برنج 
را کیلویــی ۴7 هزار تومان بایــد خریداری 
کنیم. با این تفاســیر طبیعی اســت که این 
قیمت ها بــر روی یک پرس غذا و هم چنین 

نرخ گذاری غذا تأثیرگذار است.
امیریان با اشــاره به ایــن موضوع که ما هم 
از همین فروشــگاه های مواد  را  ارزاقمــان 
غذایی تهیه می کنیم افزود: دولت کمکی در 
تهیــه ارزاق به ما نمی کند و لذا همین تغییر 
ساعتی نرخ ها موجب تغییر قیمت ها می شود.

وی ابراز می کند: از طرفی ما امروز تقاضای 
نرخ می کنیم  اما بعد از شــش ماه به ما نرخ 
می دهند لذا این مشــکلات موجب شده تا از 
پارســال گذشــته حدود 100واحد صنفی ما 

ورشکسته شود.
رئیــس اتحادیــه صنــف رســتوران داران 
چلوکباب،آشپزخانه و حلیم پزان مشهد بابیان 
اینکــه بزرگ ترین  مشــکل مــا نرخ گذاری 
اســت  و چندین بار هــم نامه نگاری کردیم 
بیان می کند: متأســفانه از ســال گذشته به 
این موضوع چندان توجه نشــده،   اگر  این 
قضیه رقابتی شــود و نرخ گذاری دست خود 
اعضا باشد  قیمت ها قطعاً کاهش پیدا خواهد 
کرد و تا وضعیت رقابتی نشود وضع به همین 

منوال است.
وی بابیــان اینکه تاکنون هیــچ حمایتی از 
صنف ما نشــده  و این صنف در حال نابودی 
اســت بیان می کند: اگــر در تعیین نرخ غذا 
خودمان تصمیم گیرنده باشــیم  بســیار بهتر 
خواهد بــود از  دولت هم تقاضــا داریم  به 

وعده هایش عمل کند.
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لایحه رتبه بندی معلمان، پوست خربزه  دولت قبل 
زیر پای نظام بود

نــادران گفت: دولت باید لایحــه را پس بگیرد و دولت و مجلس مشــترکا تصمیم واحد در کلیات و 
جزئیــات بگیرند. عجله کردن ها و کاری که دولت قبل با عجله انجام داد بدون روشــن بودن مبانی 
قانونی نباید دنبال شــود چرا که این اقدام موجب می شود پس از این انواع طرح و لوایح با بار مالی در 

مجلس مطرح شود.
برنا نوشت: عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی در نشست علنی مجلس در مخالفت 
با تقاضای بررســی اولویت دار لایحه رتبه بندی معلمان، اظهار کرد: آنچه که امروز به عنوان موضوع 
خارج از دســتور تحت عنوان فوریت مطرح شده اســت و مجموعه ای از اقدامات برای آن باید انجام 
گیرد، موضوعی است که بار مالی ناشی از آن هم باید پیش بینی شده باشد. زمان بررسی لایحه 1۴00 
دوستان گفتند که تکلیف رتبه بندی روشن است و مبلغی را پیشنهاد دادند و آن مبلغ در بند »و« قرار 

گرفت و قرار شد معادل آن برنامه داشته باشند.
وی افزود: امروز صحبت از بار مالی ده ها برابر آن چیزی اســت که در بند »و« پیش بینی شده است، 
اگر تکلیف را روشن نکنیم و بار مالی ناشی از آن را مشخص نکنیم و محدوده اختیارات مشخص نباشد 

نتیجه وعده داده شده همانند سرانجام وضعیت اعضای هیات علمی دانشگاه ها خواهد شد.
نادران یادآور شد: در ارتباط با هیات علمی دانشگاه ها گفتند برآورد این است که با 3 هزار میلیارد تومان 
مشکل حل خواهد شــد اما پس از آن اعلام کردند که کسری این حوزه 10 هزار میلیارد تومان است 
بنابراین خواهش می کنم امروز که دولت و مجلس همراه هستند برآوردها را برای رتبه بندی معلمان 

یکسان کنید و ضمن تفاهم و مشخص شدن محدوده تصمیم گیری به موضوع بپردازیم.
وی در ادامه اظهار کرد: این پوست خربزه ای است که دولت قبل زیر پای نظام گذاشته است و ما باید 
تصمیم جامع بگیریم و ابعاد اجتماعی، مالی و آثار تورمی آن را در نظر بگیریم بنابراین دولت لایحه خود 
را پس گیرد و نسبت به همه آنچه که بار مالی دارد و ضرورت کشور هم است و محدوده آن باید روشن 
شــود، مشترکا تصمیم بگیریم. این عجله باعث تصمیم گیری غیرعملیاتی می شود، همچنین موجب 
ایجاد مطالبه ای خواهد شد و چندین میلیون نفر از عزیزان و خانواده های فرهنگیان را در مقابل نظام 

قرار می دهیم و با یک تصمیم موجب خواهیم شد که نظام اقتصادی کشور آسیب ببیند.
این نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی تصریح کرد: دولت باید لایحه را پس بگیرد و دولت و 
مجلس مشترکا تصمیم واحد در کلیات و جزئیات بگیرند. عجله کردن ها و کاری که دولت قبل با عجله 
انجام داد بدون روشن بودن مبانی قانونی نباید دنبال شود چرا که این اقدام موجب می شود پس از این 

انواع طرح و لوایح با بار مالی در مجلس مطرح شود.
نادران اظهار کرد: نتیجه چنین اقداماتی اقتصاد را دچار سراشــیبی و ســقوط خواهد کرد و جلوی این 
دومینو را نمی توان گرفت. مجلس باید کاری انجام دهد که همه مسئولیت بپذیرند، محدوده منابع مالی 
و اختیارات مشخص شود. در غیر این صورت کاری انجام می گیرد که آثار تورمی در پی دارد و منافع 

آن به فرهنگیان نخواهد  رسید.

 مالکان خودرو تغییر آدرس خود را 
در ۴۸ ساعت اعلام کنند

معاون اجتماعی پلیس راهور ناجا گفت: مالکان خودرو باید تغییر آدرس محل ســکونت و تغییر شماره 
تلفن همراه خود را در ۴8 ساعت به پلیس اعلام کنند.

ایرنا نوشــت: سرهنگ عین الله جهانی با بیان اینکه »مالکان خودروها براساس قوانین موظف هستند 
حتما تغییر آدرس منزل مسکونی خود را از طریق مراجعه به دفاتر پلیس +10، مراکز شماره گذاری و 

ادارات راهنمایی و رانندگی استان و شهرستان ها اعلام کنند« اظهار کرد:
 اعلام نکــردن آدرس جدید برای مالکان خودرو عواقبی در پــی دارد. افراد برای اعلام آدرس جدید 

باید مدارک احراز هویت و کارت شناسایی خود را به همراه داشته باشند تا در سامانه راهور ثبت شود.
معاون اجتماعی پلیس راهور افزود: چنانچه برای مالکان خودرو مشــکلی پیش بیاید، به عنوان مثال 
تصادف کرده و از صحنه تصادف متواری شود، در صورتی که این فرد شناسایی و به آدرس وی مراجعه 
شده و متوجه شویم آدرس این فرد تغییر کرده اما در این زمینه اطلاعی نداده، در تصمیم گیری مراجع 

قضایی بسیار تاثیرگذار بوده و عواقب خوبی برای فرد نخواهد داشت.
ســرهنگ جهانی گفت: عدم اطلاع آدرس جدید در صورت ارتکاب جرم، نشان دهنده عدم همراهی 
مالک خودرو در اجرای قانون است و از سوی دیگر هر گونه مکاتبات و پیامک های مرتبط به قوانین 
راهنمایی و رانندگی به وی ارسال نخواهد شد، براین اساس توصیه می شود هموطنان حتما آدرس جدید 

منزل و شماره تلفن همراه خود را در سامانه های راهور بروزرسانی کنند.

خشکسالی بیخ گوش ما!
سازمان فضایی ایران با استفاده از فناوری سنجش از دور و تصاویر ماهواره ای روند تغییرات مساحت 

آبی ۴0 دریاچه کشور را در ۶ ماهه نخست امسال پایش و رصد کرده است.
مهر نوشت: تغییرات مساحت دریاچه های ۴0 سد کشور با استفاده از تصاویر ماهواره ای در شش ماهه 

نخست سال  1۴00 برآورد شده است.
اداره کل ســنجش از دور ســازمان فضایی ایران با استفاده از فناوری ســنجش از دور و با استفاده از 
ســری های زمانی تصاویر ماهواره ای به مطالعه تغییرات سطح آب دریاچه های ۴0 سد بزرگ کشور در 
نیمه اول امسال پرداخته است.پایش صورت گرفته از کاهش مساحت آبی این دریاچه ها بین 10 تا 70 
درصد حکایت دارد.این مطالعه نشــان می دهد که ســطوح آبی دریاچه های ارس، گلپایگان، کبودوال، 

شهید رجایی، سبلان و سفیدرود در شش ماهه نخست سال بین 50 تا 70 درصد کاهش یافته است.
سدهای لار، شیروان، شهید قنبری، کارده، شهید کاظمی و مهاباد نیز بین ۴0 تا 50 درصد از مساحت 

دریاچه خود را از دست داده اند.
کاهش سطح آب در سایر دریاچه های سدها نیز بین 10 تا ۴0 درصد تخمین زده می شود.

خبر

فرمانده عملیات ستاد کرونا استان تهران:

کم کاری و تنبلی تخمدان ها در دختران ایرانی شیوع پیدا کرده است
علیرضا زالی گفت: زالی با اشــاره به اینکه برخی از آمار ها نشــان 
دهنــده ی تجرد قطعی 5 تــا 7 درصد بانوان ایرانی اســت، افزود: 
بهترین ســن بارداری ۲0 تا ۲5 سالگی است و این درصد از جمعیت 

بانوی مجرد می تواند نگران کننده باشد.
علیرضا زالی، فرمانده عملیات ستاد کرونا استان تهران مراسم هفته 
ملی ســلامت بانوان ایران گفت: هفته سلامت بانوان به این معنی 
نیست که ســلامت بانوان در سایر روز ها سال مد نظر نیست بلکه 

در این هفته می توان به این موضوع توجه ویژه تری انجام کرد.
لزوم اقدامات جهادی برای بازیابی سلامت بانوان کشور

او با بیان اینکه »یک بانوی ایرانی علاوه بر اینکه یک شهروند بوده 
کانونی وسیعی برای اســتحکام خانواده محسوب می شود« افزود: 
زنان می توانند برای حفــظ ثبات خانواده  نقش آفرینی کنند و باید 

اقدامات جهادی برای بازیابی سلامت بانوان کشور انجام دهیم.
فرمانده عملیات ســتاد کرونا تهران با اشــاره به اینکه تقریبا شرایط 
بحرانی در خصوص جمعیت طی می کنیم که نیازمند شواهد علمی 
است، گفت: اگر کهن سالی جامعه را به عنوان خطر رشد جمعیت در 
نظر بگیریم، حدود 10 درصد جامعه ما سالمند هستند و اگر جمعیت 
کشوری به 1۹ درصدی ســالمندی  برسد خطرناک است و در این 

شرایط در سالمندی مفرط هستیم.
سالمند شدن الگو زنانه به خود گرفته است

فرمانده عملیات ستاد کرونا استان تهران تصریح کرد: از سال ۹5 تا 
1۴00 به طور متناوب میزان موالید ســیر نزولی داشته و ۲7 درصد 

این میزان کم شده است.

او با بیان اینکه »متاســفانه در ســال های اخیر میزان سالمند شدن 
الگو زنانــه به خود می گیرد چرا که  به بانوان ســالمند افزوده می 
شــود« گفت: قریب به 3۶ درصد زنان در ســنین 1۶ تا 35 سالگی 

مجرد هستند.
زالی با اشــاره به اینکه برخی از آمار ها نشان دهنده ی تجرد قطعی 
5 تا 7 درصد بانوان ایرانی است، ادامه داد: بهترین سن بارداری ۲0 
تا ۲5 ســالگی اســت و این درصد از جمعیت بانوی مجرد می تواند 

نگران کننده باشد.
او گفت: 13 میلیون نفر از جوانان مجرد هســتند که پیش بینی می 
شــود ۶ میلیون آن دختــران ایرانی بوده همچنین  تاخیر در ســن 
ازدواج در خانــم ها و آقایان زیاد اســت و فرزنــدآوری در ایران در 

حال تغییر است.
حدود ۵ نوع سرطان در بانوان ایرانی شیوع دارد

فرمانده عملیات ســتاد کرونا استان تهران با اشاره به اینکه در ایران 
فاصله بین ازدواج  تا فرزندآوری اول 3.5 تا 5 سال است و این عدد 
برای فرزندان دوم بیشــتر اســت و تا 5.5 سال به طول می انجامد، 

تاکید کرد: خانواده در حال کوچکتر شدن است.
زالی ادامه داد: باید برنامه مهم کشــوری برای زنان سرپرست خانوار 
تشکیل شــود چرا که جمعیت روبه افزایش است  همچنین حدود 3 
میلیون بانو در ایران یا سرپرســت خانوار هستند و یا تنها زندگی می 
کنند  و بالغ بر 55 و ۶0 درصد از بانوان مطلقه در کشــور شــرایط 

ازدواج ندارند و به ازدواج دوم نمی رسند.
او با اشــاره به اینکه متاسفانه جمعیت سالمند ایرانی که تنها زندگی 

مــی کنند روز به افزایش اســت، گفت:  دهه هفتــادی ها جمعیت 
کمتری از دهه شصتی ها دارند و باید دقت کنیم که فرصت سوزی 
در دهه هفتادی ها اتفاق نیافتد.زالی ادامه داد: نگاه دینی ما نسبت به 
بانوان نگاه متعالی اســت و 1۹۶ آیه مربوط به بانوان است همچنین 

غلبه قرآن در تبین خصایل بانوان صالح است.
او با بیان اینکه مهم ترین موضوع قرآن سرشــت واحد است و هیچ 
تفاوت جنسیتی بین این سرشت واحد وجود ندارد و در استقلال مالی 
نیز هیچ تفاوتی بین زن و مرد نیست، گفت:  در ایران 5 سرطان در 
بانوان شیوع دارد که برنامه های مداخله ای ما باید به این موضوعات 
توجه داشته باشد  که این سرطان ها به ترتیب سرطان پستان، روده 

بزرگ، تیروئید و معده و پوست است.
زالی ادامه داد: اگر 50 درصد از سرطان های زود تشخیص داده شود 
قابل درمان هستند  همچنین آمار های موجود نشان می دهد نسبت 
به 100 هزار جمعیت ایرانی حدود 1۴3 زن شانس سرطان دارند که 

این میزان در مردان بیشتر است.
شیردهی سبب کاهش سرطان تخمدان می شود

او ادامه داد: چاقی موجب افزایش ســرطان پستان، تخمدان و رحم 
اســت همچنین اگر خانمی فرزنداوری داشته باشد به دلیل شیردهی 

سرطان کشنده تخمدان در آن ها ۴1 درصد کم می شود.
زالی تصریح کرد: اگر زنی بارورتر باشــد، شانس بروز سرطان در آن 
کم می شود. در ایران سن سرطان کمتر از آمار جهانی است که بین 

۴5 تا 55 سالگی زنان است.
فرمانده عملیات ســتاد کرونا اســتان تهران افزود: بالغ بر 80 درصد 

بانوان ایرانی کمبود ویتامین دی دارند که این موضوع جدی اســت 
و برای این ویتامین باید فکــر جدی کنیم  همچنین بیماری پوکی 
استخوان در خانم ها به خصوص بعد از یائسگی به بعد بیداد می کند.

لزوم فرسودگی شغلی در بانوان ایرانی
او با بیان اینکه »یک زن ایرانی در ســتون فقرات خود نســبت به 
سایرین در کشــور های دیگر تراکم استخوان کمتری دارند« گفت: 
کم کاری و تنبلی تخمدان ها در دختران ایرانی شیوع پیدا کرده که 
باعث ناباروری می شــود.زالی ادامــه داد: ما در طراحی برنامه های 

بانوان باید یک بســته کامل داشته باشــیم همچنین زنان ایرانی در 
روز های یائســه روزهای سختی را می گذرانند و ما هیچ برنامه ی 
روانی و جســمی ای برای این افراد نداریم  همچنین برای دختران 

دانش آموز و دانشجوی ایرانی نیز باید برنامه ای داشته باشیم.
او با اشاره به اینکه درحال حاضر از 17 هزار و 500 کارمند دانشگاه 
10 هزار و ۶0 نفر آن ها بانوان هستند، گفت: آماده سازی سندی را 
در دســتور کار داریم که به ارتقای سلامت بانوان کمک می کند که 

بخشی از آن به فرسودگی شغلی بانوان اختصاص دارد.

هشدار نسبت به گرسنگی پنهان در کشور
رییس موسســه علــوم و صنایــع غذایی، 
اصلی ترین منشــأ پدیده »گرسنگی پنهان« 
در کشور را ســبد غذایی نامناسب خانوار در 
جامعه عنوان کرد و گفت: بررســی ها نشان 
می دهد تقریبــا تمام دهک هــای درآمدی 
جامعه از کمبود کلسیم رنج می برند که دلیل 
عمده آن مصرف کم شیر و لبنیات در جامعه 
در مقایسه با استانداردها است؛ چرا که سرانه 
مصرف شــیر در ایران حــدود 70 لیتر و در 
کشــورهای توسعه یافته بالغ بر 300 تا 350 

لیتر است.
غذا؛ خوراک یا طعامی  اســت که در جوامع 
متفاوت بــه صورت خام و دســت  نخورده، 
تغییــر یافته یا نیمه تغییر یافته برای مصرف 
آماده می شــود که می تواند منشا حیوانی و 
یا گیاهی داشــته باشــد و بر اساس شواهد 
تاریخی ایران نخســتین کشور جهان است 
که انسان اولیه در آن به کشاورزی و پرورش 

دام پرداخته  است.
تا اوایل ســده 1۹ مفهــوم غذاخوردن فقط 
پرکردن شــکم بود و احساس گرسنگی بشر 
را وادار می کرد تا آنچه را در دســترس خود 
می دید بدون توجه بــه کمیت و کیفیت آن 
مصرف کند. رشد شهرنشــینی باعث ایجاد 
تغییرات زیادی در تغذیه بشر شده  است ولی 
در ســال های اخیر علی رغم رشد و توسعه 
فناوری در دنیا، شــاهدیم که همچنان 7۶8 
میلیون نفر در دنیا در ســال ۲0۲0 گرســنه 

مزمن بودند.
از سوی دیگر بر اســاس آمار رسمی منتشر 
شــده از ســوی وزارت جهاد کشاورزی در 
۲0 ســال منتهی به سال 13۹7 شاهد روند 
نسبتا با ثبات و صعودی در تولید محصولات 
کشاورزی در کشــور بوده ایم به گونه ای که 
از ۶5.۲  تولیدات محصــولات کشــاورزی 
میلیون تن در سال 13۹7 به 117.8 میلیون 
تن در سال 13۹7 رسیده است )رشد متوسط 

سالانه 3.3۴(.
در ســال های اخیر  )به ویژه دو سال اخیر( 
شــرایط اقلیمــی و آب و هوایی کشــور و 
گونه ای  بــه  آســمانی  بارش های  وضعیت 
بوده اســت که باعث نوسانات قابل توجهی 
در تولید محصولات کشاورزی شده که این 
امر نیــز باعث ایجاد تلاطــم در قیمت این 
محصولات در بازار شده و آثار منفی در سفره 

مردم به دنبال داشته است.
از ســوی دیگــر بخــش قابــل توجهی از 
مواد اولیــه در کارخانجــات صنایع غذایی، 
برهمین  هســتند.  کشــاورزی  محصولات 

اســاس این تلاطمات و عدم توازن در تولید 
محصولات کشــاورزی آسیب های جدی به 
صنایع غذایی وارد کرده و به نوعی می توان 
گفت اثر این بی ثباتی  هــا در تولیدات این 

کارخانجات کاملا مشهود است.
این امر باعث شــده که بنــا بر گفته رییس 
موسســه علوم و صنایــع غذایــی، پدیده 

گرسنگی پنهان شکل بگیرد.
بــه گزارش روزنامه »صبــح امروز« به نقل 
از ایســنا، دکتــر قدیر رجــب زاده، رییس 
موسســه علوم و صنایع غذایی  با اشاره به 
پدیــده گرســنگی پنهان، توضیــح داد:  به 
طور کلی سلول های بدن برای رشد، اعمال 
حیاتی و ترمیم بافت هــا نیاز به مواد مغذی 
دارند که شــامل درشــت مغذی هایی چون 
»کربوهیدرات هــا«، »چربی »، »پروتئین« و 
ویتامین ها  انواع  همچون  »ریزمغذی هایی« 
و املاح معدنی است. نیاز به این مواد مغذی 
در افراد مختلف با توجه به سن، جنس و جثه 

متفاوت است.
وی ادامــه داد: اما شــرایط اقلیمی و برخی 
عــادات غذایی ممکــن اســت گروهی از 
جمعیت یک منطقه را به کمبود مواد مغذی 
و عوارض ناشــی از آن دچار و شیوع آن نیز 
مشــکلاتی در زندگی روزمــره افراد جامعه 
ایجاد کند. در واقع در پدیده گرسنگی پنهان 
فرد از نظر فیزیکی احســاس سیری می کند 
امــا نیازهای ضروری ســلول های بدن وی 

تأمین نشده است.
رجب زاده اصلی ترین دلیل گرســنگی پنهان 
در یک جامعه را عادات غذایی و سبد غذایی 
نامناســب دانست و خاطر نشان کرد: امروزه 
با توجه به شــرایط موجود شاهد آن هستیم 
که جامعه به سمت مصرف آن دسته از مواد 
غذایی حرکت کرده است که اگر چه انرژی و 
پروتئین مورد نیاز بدن را تأمین می کند اما به 
لحاظ تأمیــن ریز مغذی های مورد نیاز بدن، 
ارزش غذایی کمی دارند. از جمله این دسته 
از مواد غذایی می توان به »فســت فودها«، 
»مــواد قندی« و ... اشــاره کرد که ســهم 
قابل ملاحظه ای در ســبد غذایی خانوار پیدا 
کرده اند. از این رو است که تقریبا 50 درصد 

ایرانی ها اضافه وزن دارند.
وی منشــأ گرســنگی پنهان را سبد غذایی 
نامناســب خانــوار در جامعه عنــوان کرد و 
یادآور شد: در این رابطه می توان اشاره کرد 
به مصرف سرانه شــیر در ایران که مصرف 
ســالانه آن حدود 70 لیتر است در حالی که 
این رقم در کشــورهای توسعه یافته بالغ بر 

300 تا 350 لیتر می شود؛ همچنین می توان 
به مصرف کم ماهی و آبزیان اشاره کرد که 
مصرف ســرانه آن در ایران سالانه کمتر از 
8 کیلوگرم و در کشــورهای توسعه یافته و 

اروپایی بیش از ۲۲ کیلوگرم در سال است.
رییس موسسه علوم و صنایع غذایی با تاکید 
بر اینکه متوســط مصرف سرانه قند و شکر 
تقریبا در تمــام دهک های درآمدی و روغن 
نباتی در دهک های بالاتر در جامعه بیشــتر 
از حد اســتانداردها اســت، اضافه کرد: همه 
اینها باعث شده اســت بخش قابل توجهی 
از جامعه شرایط مناســبی در رابطه با رژیم 

غذایی نداشته باشند.
نگرانی ها درباره گرسنگی پنهان

وی با تاکید بر اینکه عوارض گرسنگی پنهان 
در بلند مدت بسیار بیشتر و خطرناک تر از آثار 
آن در کوتاه مدت اســت، ادامه داد: از جمله 
آثار وجود این مشــکل در جامعه و استمرار 
آن می تــوان به ابتلا بــه بیماری ها به دلیل 
ضعف دســتگاه ایمنی بدن، ناتوانی جسمی، 
کوتــاه قدی، چاقی یا لاغری مفرط، کاهش 
بهره هوشی و کاهش قدرت یادگیری و افت 
تحصیلی در کــودکان و نوجوانان، تغییرات 
رفتاری بــه  صورت بی حوصلگی، بی  تفاوتی 
و انزوا طلبی و در نهایت افزایش مرگ و میر 

و کاهش امید به زندگی در جامعه اشاره کرد.
رجب زاده عــادات غذایی و ســبک زندگی 
نامناســب در جامعه از یک ســو و شــرایط 
نابســامان اقتصــادی خانوار )بــه ویژه در 
دهک های پایین درآمدی( را از سوی دیگر از 
جمله عواملی دانست که بر بروز این مشکل 

در جامعه دامن زده  است.
وی گفــت: بنا برایــن برنامه هایی که برای 
حل این مسأله ارایه می شود بایستی بر پایه 
همیــن دو عامل طراحی شــوند و در رابطه 
با اصلاح عادات غذایی راهکارهای زیر باید 
در دستور کار رسانه ها، مسئولین ذی ربط و 

اعضای جامعه قرار داشته باشد:
-بیان عمومی مســأله و تبیین آثار زیان بار 
آن و همچنین ضرورت توجه به موضوع در 
سطح خانوار و معرفی عادات غلط غذایی که 

باعث بروز این پدیده در جامعه شده است،
-معرفی ســبد غذایی مطلوب پیشــنهادی 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و 

ترغیب جامعه به رعایت چارچوب های آن،
-توســعه محصولات و فرمولاســیون های 
جدید و توســعه پژوهش هــا در زمینه تولید 
غذاهای فراســودمند و تبلیغــات لازم برای 

معرفی این محصولات به آحاد جامعه.
رجب زاده بــا بیان اینکه »اصلاح شــرایط 
اقتصادی خانوارها از دیگر اقداماتی است که 
بایســتی به فوریت در مورد آن اقدام شود« 
افزود: اســتمرار شــرایط کنونی می تواند به 
شدت ســلامت جامعه را در بلند مدت تحت 
الشــعاع قرار دهد به گونه ای که بر اســاس 
اعلام مرکز آمار ایران در سال 13۹8 حدود 
۲5 درصد از درآمــد خانوار هزینه تهیه مواد 
غذایی شــده اســت. متاســفانه در دو سال 
گذشته این نســبت روند صعودی پیدا کرده 
اســت و بایســتی به ســرعت در رابطه با 

کاهشی کردن روند آن اقدام شود.
به گفته وی در کشور های توسعه یافته این 

نسبت بین ۹ تا 1۴ درصد است.
چالش های کشور در زمینه ایجاد وضعیت 

امنیت غذایی
رییس موسســه علوم و صنایع غذایی اضافه 
کرد: ارتقای شــاخص های امنیت غذایی در 
کشــور را در ســه بعد اصلی بایستی مورد 
پیگیری قــرار داد. بُعــد اول افزایش توان 
نیازهای  اقتصــادی خانوار بــرای تأمیــن 
غذایی خود اســت. طبیعتاً بزرگترین چالش 
در ایــن رابطه افزایش قیمت مواد غذایی در 
ســال های اخیر و کاهش توان خانوار برای 
خرید نیازهای غذایی است که در این رابطه 

بایســتی کنترل قیمت مواد غذایی مصرفی 
و تقویت اقتصاد خانوار در اولویت نخســت 
دست اندرکاران و مسئولین کشور قرار گیرد.
وی بعُــد دوم را ناظــر بر »تقویــت تولید 
محصولات کشاورزی و مواد غذایی داخلی« 
دانست و اظهار کرد: در این زمینه دو چالش 
اصلــی وجــود دارد که چالش اول مســأله 
کمبود آب است که باعث شده کشت برخی 
از محصولات کشاورزی در بعضی از مناطق 
به شدت با مشکل مواجه شود. این موضوع 
باعث شده از یک سو تولید این محصولات 
پایین بیاید و از ســوی دیگر با توجه به آنکه 
بخش قابــل توجهی از مــواد اولیه صنایع 
غذایــی محصولات کشــاورزی اســت، در 
تأمین مواد اولیــه کارخانجات صنایع غذایی 

با مشکل اساسی مواجه شویم.
رجب زاده با تاکید بر اینکه بر این اســاس 
عمــلًا همین چالش آب نیــز به بالارفتن 
بهای تمام شــده محصولات کشــاورزی 
و محصــولات صنایع غذایــی دامن زده 
است، خاطر نشان کرد: چالش دوم در این 
اقتصادی و نوسانات  رابطه شرایط ملتهب 
شــدید نرخ ارز در ســال های اخیر است 
که مشــکلات قابل توجهــی در مدیریت 
کارخانجات تولید و فــرآوری مواد غذایی 

ایجاد کرده است.
وی بعُد ســوم امنیت غذایی را سبد غذایی 
نامناســب و عــادات غذایــی نامطلوب در 
بخش قابــل توجهی از جامعــه عنوان کرد 
که باعث گرســنگی پنهــان در بخش قابل 
ملاحظه ای از جامعه شــده اســت و یادآور 
شد: بررســی های علمی و تخصصی نشان 
می دهــد گرســنگی پنهــان صرفا مختص 
دهک هــای پایین درآمدی جامعه نیســت 
بلکه کمبود برخــی ریزمغذی ها و همچنین 
عــادات غذایی نامناســب ســلامت بخش 
قابل توجهی از دهک هــای بالای درآمدی 
را نیز تهدید می کند به گونه ای که بررســی 
وضعیت ریزمغذی ها در کشور نشان می دهد 
تقریبــا تمام دهک های درآمــدی جامعه از 
کمبود کلســیم رنج می برند که دلیل عمده 
آن مصرف کم شــیر و لبنیات در جامعه در 

مقایسه با استانداردها است.
این محقــق حوزه صنایع غذایی اضافه کرد: 
از سوی دیگر تنها si دهک بالای جامعه به 
اندازه کافی و استاندارد آهن جذب می کنند. 
در دهک هــای اول تا پنجــم جامعه غیر از 
کمبود آهن و کلســیم کمبود ویتامین A و 

ویتامین B۲ نیز قابل ملاحظه است.

 جامعه به سمت مصرف 
آن دسته از مواد غذایی 
حرکت کرده است که اگر چه 
انرژی و پروتئین مورد نیاز 
بدن را تأمین می کند اما به 
لحاظ تأمین ریز مغذی های 
مورد نیاز بدن، ارزش غذایی 
کمی دارند. از جمله این 
دسته از مواد غذایی می توان 
به »فست فودها«، »مواد 
قندی« و ... اشاره کرد که 
سهم قابل ملاحظه ای در سبد 
غذایی خانوار پیدا کرده اند. 
 از این رو است که تقریبا

 50 درصد ایرانی ها اضافه 
وزن دارند
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سینماگر ایرانی داور جشنواره وایادولید اسپانیا 
شد

فرنوش صمدی ســینماگر ایرانی به عنوان یکی از داوران شصت و ششمین جشنواره فیلم وایادولید 
اسپانیا انتخاب شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ایســنا، فرنوش صمدی، کارگردان جوان سینمای ایران 
در کنار رومینا پائولا کارگردان آرژانتینی و خوزه لوئیس مونتســینوس کارگردان اسپانیایی به عنوان 
داوران بخش میتینگ پوینت )فیلم های اول و دوم کارگردان ها( شصت و ششمین دوره جشنواره فیلم 

وایادولید اسپانیا انتخاب شدند.
صمدی که سال گذشته با اولین فیلم بلند خود »خط فرضی« موفق به کسب جایزه بهترین فیلم بخش 
میتینگ پوینت این فستیوال شده بود، پیش از این نیز ۲ بار برای فیلم های کوتاه »سکوت« و »نگاه« 

جایزه این جشنواره را بدست آورده است.
فســتیوال وایادولید اسپانیا )سمینسی( که مهمترین رویداد سینمایی این کشور است، امسال از 1 تا 8 

آبان در شهر وایادولید اسپانیا برگزار می شود.

شانه ای با بیش از هزار سال قدمت
نتایج تحقیق باستان شناسان بر روی بقایای کشف شده یک مرد نشان می دهد، این مرد ثروتمند قرون  

وسطایی جنگجویی بوده که برای ظاهر خود بسیار اهمیت قائل بوده است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از لایوســاینس،  باستان شناسان اخیرا گزارش کردند مرد 
ثروتمندی که حدود 1500 ســال پیش در آلمان کنونی درگذشته در حقیقت یک جنگجوی حرفه ای 

بوده است.
این مرد که در زمان مرگ بین ۴0 تا 50 ســال داشــته همراه با سلاح های نفیس و یک اسب دفن 
شــده اســت. با این حال لوازم پیرایشی همچون دو قیچی و یک شانه حکاکی شده از جنس عاج که 
به نظر می رســد برای شانه کردن ریش و مو مورد استفاده قرار می گرفته نیز در قبر این مرد جنگجو 

کشف شده است.
باستان شناسان همچنین قبر دیگری را که متعلق به یک زن 30 تا ۴0 ساله بوده است کشف کرده اند. 
در قبر این زن علاوه بر جواهرات و غذا یک کاسه سرخ سرامیکی باکیفیت که به نظر می رسد در شمال 

آفریقا ساخته شده باشد نیز کشف شده است.

گمان می رود قدمت هر دو این قبرها به قرن ششم میلادی برسد. با این حال به گفته کارشناسان وجود 
شانه عاجی و کاسه سرامیکی در قبرهای این دوره از تاریخ به هیچ وجه معمول نیست. بنابراین گمان 

می رود این کالاها در آن دوره جزء کالاهای لوکس محسوب می شده اند.
با مرمت شانه عاجی مشخص شد اشکالی از حیوانات بر روی هر دو وجه این شانه حکاکی شده است. 
بر روی این شانه حیواناتی همچون غزال ها درحالی به تصویر کشیده شده اند که گویی می خواهند از 

حیوانات درنده بگریزند.
کشــف شانه در قبرهای قرون وســطی معمول است با این حال این شانه ها معمولا از چنین کیفیت 
بالایی برخوردار نیستند. کشف آثار حکاکی شده از جنس عاج در قبرهای قرن ششم نادر است و تاکنون 
تعداد بســیار اندکی از شانه های عاجی حکاکی شده متعلق به این دوران کشف شده است. همچنین 
شانه های حکاکی شده متعلق به این دوران بیشتر مفاهیم مرتبط با مسیحیت را به تصویر می کشند و 

اثری از صحنه های شکار بر روی آن ها نیست.
در کنار اســکلت این مرد قرون  وسطایی یک اســب به همراه سلاح هایی همچون یک تبر جنگی، 
سپر و یک شمشیر بلند کشف شده است که نشان  می دهد این مرد از جایگاه مهم و ثروت برخوردار 

بوده است.
در قبر زن نیز مواد غذایی همچون تخم مرغ درکنار ابزار چوبی برای نخ ریسی کشف شده است. با این 
حال اثر تاریخی قابل توجه قبر این زن همان کاســه سرامیکی است که بر روی آن نوشته هایی نیز 
نقش بسته است. گمان می رود این نوشته ها همان نام مالک کاسه باشند با این حال تحقیقات درباره 

این اکتشافات همچنان ادامه دارد.

 
جشنواره »شیر طلایی« اکراین از دو نمایش 

ایرانی تقدیر کرد
هیات داوران سی و دومین جشــنواره »شیر طلایی« اکراین از دو نمایش »هولودومور« و آشویتس 

زنان تقدیر ویژه به عمل آورد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از روابط عمومی گروه تئاتر سه گانه، سی و دومین جشنواره 
بین المللی تئاتر »شــیر طلایی اکراین« برای نخســتین بار میزبان دو نمایش از کشــور ایران بود، 
هولودومور به نویسندگی علی صفری و کارگردانی رها حاجی زینل و آشویتس زنان به نویسندگی و 
کارگردانی علی صفری توانستند پس از اجرا در این جشنواره مورد تقدیر ویژه هیات داوران قرار گیرند.
هولودومور روایتی از قحطی خودساخته استالین و نسل کشی میلیون ها اکراینی بود که توانست با اقبال 
عمومی مخاطبان اکراینی قرار گیرد، این نمایش در ابتدا دو شب در سالن تئاتر پیچرسکی شهر کیف 
روی صحنه رفت. این اجرا با حضور اساتید دانشگاهی، منتقدین و اهالی رسانه و تلویزیون همراه بود.

پس از اجرای این نمایش در کیف، گروه راهی شهر لویو اکراین شد تا جشنواره شیر طلایی شرکت 
نماید. این اثر در آخرین روز جشنواره اجرا و با تقدیر ویژه هیات داوران جشنواره روبرو شد. هولودومور 

پس از بازگشت به ایران برای حضور در جشنواره تئاتر فجر آماده می شود. 
امیر نوروزی، امیر شــمس، نفیسه زارع، مهدی ابوحمزه، رها حاجی زینل، علی صفری، نازنین میهن، 

سارینا آزاد میلانی، محمد پسندیده و حسن محمدیان در این نمایش به ایفای نقش پرداختند. 
همچنین نمایش آشویتس زنان که پیشتر چهار بار در شهرهای مختلف ایران اجرا شده بود، توانست با 
طراحی جدید و محیطی خود بار دیگر نظر مثبت هیات داوران جشنواره تئاتر شیر طلایی را از آن خود 
نماید. همچنین نسخه ترجمه شده این نمایش با اقبال خوب مخاطبان اکراینی روبرو شد و مذاکراتی 

برای اجرای اکراینی این اثر توسط گروه تئاتر اکراینی صورت گرفت.
امیر شمس، رها حاجی زینل، نازنین میهن و سارینا آزاد میلانی در این نمایش به ایفای نقش پرداختند. 
همچنین پدرام رضوانی در مقام طراح نور، علی صفری در مقام طراح صحنه، رضا جاویدی به عنوان 
عکاس، روزبه اخوان در جایگاه طراح موسیقی و امین قنبری در مقام طراح گرافیک همراه گروه تئاتر 

سه گانه در این دو اجرای بین المللی بودند.

راهیابی فیلم ایرانی به مسابقه بین الملل 
جشنواره فیلم کوتاه تهران 

فیلم های ایرانی راه یافته به بخش مســابقه بین الملل سی و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 
تهران معرفی شدند. 

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از ستاد خبری سی و هشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه 
تهران، 5 فیلم کوتاه ایرانی داســتانی، مستند و پویانمایی به بخش مسابقه بین الملل سی و هشتمین 

جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران راه یافتند.
آثار پویانمایی دیوار چهارم به کارگردانی و تهیه کنندگی محبوبه کلایی و مرکز گســترش ســینمای 
مســتند و تجربی از قم، کلاغ به کارگردانی اهورا شــهبازی و تهیه کنندگی اهورا شــهبازی و مرکز 
گسترش سینمای مستند و تجربی از تهران، فیلم کوتاه مستند تنها نخواهم ماند به کارگردانی یاسر 
طالبی و تهیه کنندگی فریبا عرب، یاسر طالبی و الهه نوبخت از ساری، فیلم های کوتاه داستانی کپسول 
به کارگردانی امیر پذیرفته و تهیه کنندگی امیر پذیرفته و انجمن سینمای جوانان ایران از رفسنجان و 
جان داد به کارگردانی سهیلا پورمحمدی و تهیه کنندگی جواد رمضانی و انجمن سینمای جوانان ایران 
از رودبار، بنابر نظر مشاوران انتخاب و دبیر جشنواره، علاوه بر بخش مسابقه ملی، در بخش مسابقه 

بین الملل سی وهشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران نیز حضور خواهند یافت.
فیلم برگزیده جایزه بزرگ بخش مســابقه بین الملل جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران با تاییدیه 

آکادمی اسکار از دوره سی و هشتم به بعد به این جایزه معتبر سینمایی معرفی خواهد شد.
سی وهشتمین جشنواره بین المللی فیلم کوتاه تهران ۲7 مهر تا ۲ آبان 1۴00)1۹ تا ۲۴ اکتبر ۲0۲1( 

برگزار می شود.

خبر

بازی خونبارترین جنگ عراق به زودی منتشر می شود؛

سر باز کردن زخم های قدیمی
»نبرد دوم فلوجــه« از آن قبلی جنگ هایی 
بــود که محــال اســت بازمانــدگان آن را 
فراموش کنند. اکنون یک شرکت آمریکایی 
ماجراهای این نبرد را به یک بازی ویدئویی 
تبدیل کرده اســت، بازی ای که با انتقادات 

گسترده ای روبه رو است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
تارنمای شبکه سی ان ان، بازی تیراندازی اول 
 Six Days in( شخص»شش روز در فلوجه
Fallujah(« با ســوژه خونین بارترین جنگ 

عراق به زودی منتشر می شود.
نجلا باسم عبدالله ۲8 ســاله که در دوران 
جنگ عراق بزرگ شــد و تصویر اجســاد 
جنگی و تیر خوردن دوســتش در مســیر 
مدرســه دوران کودکیــش را نابــود کرد، 
درباره این بازی مــی گوید: از این که قرار 
اســت از این جنگ پول درآوردند در حالی 
کــه امثال من تبعات آن را متحمل شــدند 
و حالا باید ببینم دیگران برای ســرگرمی و 
تفریح داستان این جنگ را بازی می کنند، 
احساس انزجار میکنم. نمی توانم چشمانم را 

روی این رفتار غیرانسانی ببندم.

انتشاری مساوی با بی اهمیت انگاشتن 
درد و رنج آنها

برای نجلا و دیگــر بازماندگان جنگ عراق 
و آمریکا، انتشــار بازی شش روز در فلوجه 
به مثابه سرباز کردن زخم های قدیمی و بی 
اهمیت انگاشتن درد و رنج آنهاست بنابراین 

می خواهند انتشار این بازی متوقف شود.
اما خالقان بازی شش روز در فلوجه معتقدند 
درباره این بازی ســوءتفاهم شده است چون 
هدف آن چیزی نیست جز آموزش تاریخ به 
بازیکنان. این بازی که نیمی بازی ویدئویی 
و نیمه دیگر مســتند از گیم پلی خود برای 
بازگویی تاریخ و بازآفرینی داستانهای واقعی 
از ماجرای نبرد دوم فلوجه اســتفاده می کند 
که از 7 نوامبر تا ۲3 دســامبر ســال ۲00۴ 
ادامه داشــت. این نبرد آنقدر سهمگین بود 
که ارتش آمریکا آن را ســنگین ترین نبرد 
شهری پس از نبرد شهر هوئه ویتنام می داند. 
درگیری نیروهای آمریکا و ســربازان ویتنام 
شمالی در این نبرد به مرگ صدها یا هزاران 

شهروند این شهر انجامید.
نیروهــای تحت فرمان آمریــکا به خانه ها 

در شــهر فلوجه یورش بردند. هزاران نفر از 
مردم بیگنــاه عراقی در میانه تیراندازی های 
نیروهای عراقی و آمریکایی گیر افتاده بودند 
و تمام تلاششــان را می کردنــد تا از گلوله 
اسنایپرها و دام های انفجاری جان بدر ببرند.

به ما گفتند همه دشمن هستند!
جف انگلهارت از کهنه ســربازان آمریکا در 
مســتند فلوجه: قتل عام پنهان که در سال 
۲005 ســاخته شــد، گفت: به ما گفته شده 
بود در فلوجه هر کسی که راه می رود، حرف 
می زند و نفس می کشــد، نیروی دشــمن 
است. بنابراین همه کســانی که در خانه یا 
بودند.نیروهای تحت  بودند، هــدف  خیابان 
فرمان آمریکا در این نبــرد از بیش از 300 
بمــب، ۶ هزار توپخانــه و ۲۹ هزار خمپاره 
انداز اســتفاده کردند. مقامات ارتش آمریکا 
همچنین اذعان کردند در این نبرد از فســفر 
سفید نیز اســتفاده شد؛ سلاحی ممنوعه که 
پوست را می سوزاند. در پایان این نبرد بیش 
از 80 سرباز آمریکایی کشته شدند و اگرچه 
آمــاری از قربانیان غیرنظامی وجود ندارد اما 
به گزارش صلیب سرخ دستکم 800 عراقی 

بی گناه در جریان این نبرد کشــته شدند. به 
گزارش روزنامه گاردین به نقل از ســازمان 
هــای مردم نهــاد محلی، بیــش از ۶ هزار 
عراقی که بیشترشــان غیرنظامی بودند در 

نبرد دوم فلوجه جان خود را از دست دادند.
»شش روز در فلوجه«، یازده سال تا 

انتشار
شــش روز در فلوجه ابتدا توســط شــرکت 
اتمیک گیمز آمریکا ســاخته شد و قرار بود 
در ســال ۲010 توسط شرکت کونامی ژاپن 
پخش شــود اما کونامی یک ســال پیش از 
موعد انتشار به دلیل انتقادات فراوانی که از 
این بازی شــد، از پخش آن پا پس کشــید. 
پس از آن شرکت اتمیک گیمز تعطیل و این 
پروژه کنار گذاشته شد. در فوریه سال ۲0۲1 
)بهمن- اســفند ۹۹( اســتودیوی های وایر 
گیمز از تصمیم خود برای احیای پروژه شش 
روز در فلوجه خبر داد. این بازی قرار است تا 

پایان سال ۲0۲1 منتشر شود.
متولیان انتشــار این بازی با انتشار بیانیه ای 
اعلام کردنــد: درک معنای جنگ به کمک 
شــخصیت های مجــازی کــه در مکانــی 

انجام می دهند،  قلابــی  کارهای  غیرواقعی 
کار ســختی اســت. زمان آن فرارســیده تا 
کلیشــه ها درباره بازی هــای ویدئویی را به 

چالش بکشیم.
به تصویر کشیدن رویدادهای واقعی به 

طور موثق
توسعه دهندگان بازی شــش روز در فلوجه 
همچنین مدعی شــده اند کــه برای تحقق 
این هدف با بیش از 100 ســرباز همکاری 
کردند تا رویدادهای واقعی را به طور موثق و 
با رعایت احترام و اصالت به تصویر بکشند. 
آنها برای ایــن کار با ۲7 عراقی که ۲3 نفر 

آنها اهل فلوجه بودند نیز مصاحبه کردند.
بازیکنان در این بازی می توانند انتخاب کنند 
که یک فرمانده آمریکایی باشــند که تیمی 
از ســربازان را در عملیــات هدایت می کند 
یا یــک پدر عراقی غیرمســلح که ســعی 
می کند خانواده اش را به مکانی امن برساند. 
بازیکنان در جریان بازی صدای فرماندهان 
واقعی آمریکا را می شنوند که ماموریت ها را 
روایــت می کنند و غیرنظامیان عراقی که از 

تجربیات خود از آن دوران می گویند.

تکذیب یک خبر درباره بازیگر برنده ۲ اسکار ۲۵ اثر مهم تاریخی در خراسان شمالی مرمت و 
ساماندهی شد

دستور اسماعیلی برای راه اندازی اتاق فکر در حوزه های تخصصی وزارت فرهنگ

دربـاره  کیـن«  »مایـل  اخیـر  نظـر  اظهـار  رغـم  علـی 
خداحافظـی بـا بازیگری، ایـن بازیگر 88 سـاله این موضوع 

را تکذیـب کـرد. 
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و بـه نقـل از ورایتی، 
نزدیـکان »مایـکل کیـن« بازیگـر مطـرح انگلیسـی اعـلام 
کردنـد او در حال بررسـی دو فیلمنامه اسـت و خود »مایکل 
کیـن« نیـز در توئیتـر در واکنـش بـه خبـر بازنشسـتگی اش 
نوشـت: »بازنشسـته نشـدم و خیلی هـا از ایـن موضـوع خبر 

ندارند«. 
رادیـو  بـا  مصاحبـه ای  در  سـاله   88 بازیگـر  ایـن  اخیـرا 
فیلـم  در  او  نقش آفرینـی  بـود  کـرده  اعـلام  بی بی سـی 
»پرفروش هـا« آخریـن حضـور او بـه عنـوان بازیگـر بـوده 
چـرا کـه بـه دلیـل مشـکلات سـلامتی قـادر بـه بازیگـری 

کنـد.  تمرکـز  نویسـندگی  روی  دارد  و قصـد  نیسـت 
»مایـکل کیـن« نخسـتین نقـش مهـم خـود را در سـال 
1۹۶۴ بـا فیلـم جنـگ »زولـو« تجربـه کـرد و پـس از آن 
کار  و  »کسـب  و   )1۹۶۶( »الفـی«  چـون  فیلم هایـی  در 
ایتالیایـی« )1۹۶۹(، »کارتـر را بگیریـد« )1۹71( و »مـردی 

که می خواسـت سـلطان باشـد« )1۹75( نیز مقابـل دوربین 
رفـت. بـا دو جایـزه اسـکار و سـه گلـدن گلـوب، »مایـکل 
کیـن« یکـی از بازیگـران پرافتخار سینماسـت کـه اخیرا در 
فیلـم »تنِت« سـاخته »کریسـتوفر نـولان« نیز بـازی کرده 

ست. ا
او همچنیـن نگارش شـش کتـاب را نیـز در کارنامه دارد که 
جدیدتریـن آن »کوبیـدن درهـای خونیـن: و دیگـر درس ها 

در زندگی« اسـت که در سـال ۲018 منتشـر شـد.

سرپرســت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان 
خراسان شــمالی گفت: ۲5 اثر مهم تاریخی استان در نیمه 

نخست امسال مرمت و سامان دهی شد.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به نقــل از به نقل از 
روابط عمومی این اداره کل، علی مســتوفیان اظهار کرد: در 
شش ماهه نخست امســال ۲5 بنای مهم تاریخی در استان 
شامل شهر تاریخی بلقیس، قلعه جعفرآباد، ریوی، بانک ملی، 
روئین، رباط قلــی، گلیان، عمارت مفخم،، باباوبی بی ، ارگ 
نــادری، مقبره بیدوازی، باغ کوشــک جاجرم، بافت جاجرم، 
بافت بجنورد،حمام چناران، حســینیه جاجرمی، باغ علی آباد 
و ایستگاه راه آهن اســت که بااعتبار 151 هزار ۴5۶ میلیون 

ریال مرمت شدند.
سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراسان شــمالی گفت: از ابتدای سال تاکنون چهار محوطه 
تاریخی یام شهرســتان فــاروج، ارگ نادری شــیروان، تپه 
معصــوم زاده بجنورد و ریــوی مانه و ســملقان بااعتباری 

بالغ بر35 هزار میلیون ریال کاوش و گمانه زنی شدند.

مســتوفیان با اشاره به ثبت ۹اثر تاریخی و فرهنگی در تاریخ 
مذکور ادامه داد: تاکنون ۶۴۲ اثر تاریخی خراســان شمالی 
در فهرســت آثار ملی به ثبت رسیده که از این تعداد 50۹ اثر 
تاریخــی، ۴۴ اثر طبیعی، 75 اثــر ناملموس و 1۴ اثر منقول 

تاریخی است.
وی گفت: خراســان شمالی با داشتن بیش از هزار و ۴00 اثر 
و بنای تاریخی شناسایی شده در شمال شرق کشور قرار دارد.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی در جلسه شــورای معاونان 
این وزارتخانه، گفت: به منظور اســتفاده از ظرفیت نخبگان، 
صاحب نظران و فعالان فرهنگی ضروری اســت حوزه های 
تخصصی نســبت به راه اندازی هیات های اندیشه ورز اقدام 

کنند.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از مرکز روابط 
عمومی و اطلاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی، 
جلسه شورای معاونان این وزارتخانه با دستور جلسه »معارفه 
مدیران جدید و قدردانی از مدیران پیشــین« و بیان اخبار و 

ارائه گزارشی از مهم ترین عناوین فرهنگی، برگزار شد.
محمدمهدی اســماعیلی در این جلســه با ارائه گزارشی از 
ســفر به اســتان فارس گفت: در جریان این سفر مبلغ ۲00 
میلیــارد تومان برای تکمیل پروژه تالار مرکزی شــیراز در 
مدت ســه ســال اختصاص پیدا کرد و همچنین مقرر شد با 
موافقت رئیس جمهور نســبت به تاسیس مرکز حافظ پژوهی 
اقدام شود.وی با اشاره به سفر قریب الوقوع استانی به اردبیل 
نیز خاطرنشــان کرد: برای ســفر اردبیل هــم ۲00 میلیارد 
تومــان برای تالار مرکزی این اســتان مدنظر قرار گرفته و 
در مجموع شــش مصوبه از محل اعتبارات سفرهای استانی 
برای این اســتان خواهیم داشت، تمام تلاش ما براین است 
که از ظرفیت سفرهای استانی برای تکمیل پروژه ها نهایت 

استفاده را داشته باشیم.

وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی با بیان ضرورت تشــکیل 
هیات های اندیشه ورز در همه مجموعه های محتوایی وزارت 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی، ابراز کرد: به همین منظور شب 

گذشــته در خصوص معاونت امور مطبوعاتی جلســه ای با 
صاحب نظران رسانه داشتیم، از این رو لازم است این امر در 
سایر حوزه ها نیز راه اندازی و کار خود را به سرعت آغاز کنند.

اســماعیلی در بخش دیگری از این جلسه یکی از ملزومات 
مدیریــت را تســهیل ارتباط با جامعه عنــوان کرد و گفت: 
مدیران باید راه ارتباطی مردم با خودشــان را آسان کنند، در 
همین خصوص از مجموعه روابط عمومی خواسته ام شرایطی 
را فراهم کند تا بتوانیم ارتباط بیشتری با جامعه داشته باشیم 
و از ســایر مدیران هم می خواهم علاوه بر کارکنان خود با 

عموم جامعه راه های ارتباطی را ایجاد کنند.
وی افــزود: مدیــر بــودن یک فرصت اســت کــه امکان 
خدمتگذاری را برای ما فراهم کرده و شاید به دلیل مراجعات 
گاهی با خستگی زیاد روبه رو شویم، اما این یک نعمت است 
که خداوند به همه ما عنایت کرده که براساس آن می توانیم 

کار مردم را انجام دهیم.
در ابتدای این جلســه وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی از 
زحمات حسین انتظامی رئیس پیشین سازمان امور سینمایی، 
ســیدمحمد مجتبی حســینی معاون پیشــین امور هنری و 
محمدرضا نوروزپور مدیرعامل پیشــین سازمان خبرگزاری 

جمهوری اسلامی)ایرنا( قدردانی کرد.
همچنین حکم انتصاب سعید کرمی به عنوان مشاور حقوقی 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و محمدحسین ایمانی خوشخو 
به عنوان مشــاور وزیــر در امور سیاســتگذاری های کلان 
و توســعه فعالیت های فناورانه فرهنگی و هنری از ســوی 

اسماعیلی به آنان اعطاء شد.
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»کودک فضا« آری، کودک فضایی نه!
نویسنده: حسین عمرانی

آن دســته پدر و مادرهایی که کودک اول شــان »موش آزمایشگاهی« تربیت کودکان بعدی و 
شلیک »قلق گیری« است، همدست شده اند با آن دسته مدیرانی که »کودک مطلوب« و »مدل 
های نو تربیتی« را نمی شناسند، مجموعا شده اند بالادستی کودکان! معمولا هم برایشان برنامه 
ندارند. فقط جســته و گریخته چیزهایی شــنیده اند، مدیریتی دستی به سر بچه ها بکشند و اگر 
کرونایی نباشد بوسه ای بر سر کودک »وامانده« میان آنها روانه کنند. خوب پل می سازند، جذب 
سرمایه می کنند، خودشان قانون می شوند مجوز می شوند برج می سازند، در سالن مبله دیدار تازه 

می کنند، در همایش ها نوشییدنی میل می کنند.
من نمی دانم مشــهد چه تعداد کودک دارد ولی میدانم زیاد دارد! و می دانم با این روند پیر شدن 
جمعیت، این بچه ها اندازه چند بچه نقطه قوت یا ضعف کشــورمان خواهند شد، تهدید »فساد 
نابودگر مجازی« و »انیمیشن های تخیلی هپروتی تخدیری« یک طرف! نیاز به انسانهای خلاق، 
کارآفرین، ماهر، اهل فکر و عمیق طرف دیگر! آیا این مدل مواجهه ی ما با کودک آن تهدید را 

فرصت و آن نیاز را پاسخ می دهد؟ نه...
شهر اول باید کودک شناسی نظری خود را معین کند)سند علمی کودک(، دوم باید آن مبانی را 
به راهکارهای چند بعدی و مصداقی بدل کند)پاسخهایی نوشونده از جنس برنامه ها و دوره های 
تربیتی فرهنگی، معماری مســاکن و مدارس و مساجد همســاز با کودک، فضاها و مکان های 
عمومی رشــد(.گاهی یک تمرین زیست تربیتی هوشــمندانه یک ساله، شخصیت و شغل یک 
عمرت را می سازد! هنوز حسرت نخواندن دوره کتاب های اندیشه ساز در نوجوانی رهایم نمی کند!

مهارت تفکر خلاق، تفکر نقاد، مدیریت احساسات و تمایلات، کار گروهی، ارتباط با خاک و آب 
و طبیعت، قرارگیری در نقش های شاخص ملی مذهبی تاریخی، بالا و پایین پریدن و ورزش و 
تمرین دفاع از خود، انجام بخشــی از تحقیق و استنباط علمی، تحلیل مفاهیم فلسفی به کمک 
داســتان و تجزیه و تحلیل، مهــارت یافتن راه برون رفت از شکســت و صبوری، تمرین اهم 
مهارت هــای و صفات اخلاقی به کمک بازی، کاوش گری در محیط، تمرین توکل و اعتماد به 
خدا، تقویت حس حضور امام، فهم معنا و هدف زندگی، آشنایی با باطن دنیا و آگاهی نسبت به 
ســفر مرگ، آداب رفتار شهروندی، کمک به همسایه و خیلی چیزهای دیگر.. را در چه سنی به 

فرزندان این شهر هدیه می دهید تا فاصله خطرناک بلوغ تا ازدواجشان کوتاه تر شود؟!
مطمئنم میتوانید به کمک معماران خلاق و نوآوران شهری و اسلاید تربیت، مکان ها و فضاهایی 
برای کودکان بسازید و خیابان ها را از این منظر غنی سازی کنید. چندی قبل یکی از جوایز مهم 
اروپایی به یک مکان نقش پذیری کودکان در بازی مشاغل اختصاص پیدا کرده بود.. ما دستانمان 

خیلی پرتر از آنهاست اعتماد کنید.

یادداشت

چاپ هشتمین کتاب کارگر فضای سبز مشهدی

معاون خدمات شهری شهرداری مشهد از چاپ هشتمین کتاب محسن رحیم دل، کارگر فضای 
سبز مشهدی با عنوان »تنگه علیمردانی« و تقدیر از فعالیت ها و خدمات این کارگر خوش ذوق 

مشهدی خبر داد.
به گزارش صبح امروز مهدی یعقوبی در حاشیه دیدار و تقدیر از این نویسنده مشهدی، اظهار کرد: 
تمامی نیروهای خدمات شهری به صورت شبانه روزی در تلاش هستند تا با ارائه خدمات مطلوب 
به زائران و مجاوران رضوی، با تمام وجود خادم الرضا باشند؛ در این میان هم هستند کسانی که 
علاوه بر خدمت در بدنه مدیریت شهری، در سنگرهای دیگر نیز به شهر و مردم خدمت می کنند.
وی افزود: نگارش هشــت کتاب داستانی با موضوعات مختلف توسط آقای رحیم دل، نشان از 
تلاش خســتگی ناپذیر این نویسنده ارزشمند و شاغل در بدنه خدمات شهری شهرداری مشهد 

است و برخود وظیفه میدانستیم تا از تلاش های ایشان قدردانی کنیم.
حمایت از استعداد ها و نیروهای شاغل در بدنه مدیریت شهری مورد تاکید شورای 

ششم
حسن کریمدادی، رییس کمیسیون سلامت، بهداشت و خدمات شهری شورای اسلامی مشهد 
مقدس نیز در این دیدار، ضمن قدردانی از تلاش های محسن رحیم دل در زمینه نگارش و نشر 
آثار فرهنگی، گفت: حمایت از استعداد ها و نیروهای شاغل در بدنه مدیریت شهری که در عرصه 

های فرهنگی نیز مشغول فعالیت هستند یکی از موضوعات مورد تاکید شورای ششم است.
اســتعدادهای هنری و فرهنگی مختلفی در حاشیه شهر مشهد وجود داردهمچنین سید ابراهیم 
علیزاده، رییس کمیسیون ساماندهی حاشیه شهر شورای اسلامی مشهد نیز در این دیدار گفت: 
استعدادهای هنری و فرهنگی مختلفی در حاشیه شهر مشهد وجود دارد که شناسایی و حمایت 
از آنان، می تواند نقش بســیار مهمی در توسعه فرهنگی مشهد مقدس داشته باشد.گفتنی است 
محسن رحیم دل، کارگر فضای سبز شاغل در منطقه ۴ شهرداری مشهد و متولد سال 53، تاکنون 
هشت کتاب با عناوین قصه های کوچه بازاری، جوش شیرین، غروب شد بیا، رد پای شیشه ای، 
کلاغ فضول، چنگ بزن، مجموعه ای با شرکت نویسندگان خراسان و تنگه علیمردانی تالیف و 
نشر کرده است و هشتمین کتاب وی به روایت رشادت های سردار شهید، حسن علیمردانی در 

تنگه چذابه اختصاص دارد.

در راستای معرفی جاذبه های گردشگری: 

کتاب گلمکان، سرزمین رودها و چشمه ها 
منتشر شد

مسئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی چناران 
گفت: »کتاب گلمکان، سرزمین رودها و چشمه ها با هدف معرفی 
جاذبه های گردشــگری و تاریخی این شهر منتشر شد.به گزارش 
صبح امروز محمد طاهریان مقدم امروز یک شنبه ۲5 مهرماه 1۴00 
با اعلام این خبر افزود: »این کتاب از ســوی شهرداری و شورای 
شهر گلمکان در 17۶ صفحه قطع وزیری، توسط انتشارات ابومسلم 

با تصاوی ر رنگی منتشر شده است.«
مســئول نمایندگی میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
چناران ادامه داد: »هدف از نــگارش این کتاب، معرفی افق های 

نوین گردشــگری و شناخت قابلیت های تاریخی فرهنگی و جلوه های توریستی منطقه قدیمی 
گلمکان است.«او اظهار کرد: »موضوعات متنوعی از جمله جغرافیا و اقلیم، حیات وحش منطقه، 
منابع آبی، نام شناخت، گلمکان به روایت متون تاریخی، جایگاه گلمکان در عرصه علم، تصوف 
و عرفان، راه های کاروان رو، گلمکان از آبادی تا شهر، محورهای گردشگری روستایی، سفرنامه 
گلمکان، جاذبه های گردشگری، روســتاهای ییلاقی، مردم شناسی و میراث ناملموس منطقه 
و دیگــر مطالب مفید و کاربردی به صورت یــک مجموعه برای علاقه مندان به طبیت گردی، 
راهنمایان تورها، مدرسان مباحث گردشــگری و دانشجویان فراهم آمده است.«طاهریان مقدم 
گفت: »پژوهشگر و نگارنده این مجموعه، فرامرز صابرمقدم کارشناس اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی خراســان رضوی و دانشجوی دکتری باســتان شناسی است که 
در کارنامــه علمی خود دارای چندین جلد کتاب در زمینــه معرفی جلوه های میراث فرهنگی و 
گردشــگری و معماری اسلامی و مقالات باستان شناسی است.«منطقه و شهر گلمکان در 30 
کیلومتری جنوب شرقی شهر چناران و در فاصله 10 کیلومتری گلبهار واقع شده و شامل چندین 

روستای اقماری است.
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یادداشت

رئیس کمیته نظارتی شماره 5 شورای شهر مشهدمقدس گفت: احیاء و تثبیت بافت های 
تاریخــی و هویتی را با بهره گیری از اعتبــار پروژه های زودبازده دنبال می کنیم چراکه 
موجب افزایش ماندگاری زائر می شــود.به گزارش صبح امروز سیدابراهیم علیزاده در 
حاشیه بازدید از سطح منطقه 8 شهرداری با بیان اینکه محله های قدیمی و بافت های 
تاریخی نیازمند تثبیت و احیاء هستند، اظهارکرد: با تکیه بر این رویکرد، شاهد تسهیل 
تردد زائر و هویت بخشی به شهر خواهیم بود.وی گفت: برای تحقق این مهم که موجب 

افزایش ماندگاری زائر هم می شود، از اعتبارات پروژه های زودبازده استفاده خواهد شد.
علیزاده احیاء بافت های تاریخی را یک بحث کلان شهری دانست و افزود: مشهدالرضا)ع( 
شهری ملی است و تمامی دستگاه های این حوزه باید پای کار احیاء بافت های هویتی 

این شهر، به عنوان پایتخت معنوی جهان اسلام بیایند و این فرایند را تسریع ببخشند.رئیس کمیته نظارتی شماره 5 شورای شهر 
مشهدمقدس با بیان اینکه شهرداری و مدیریت شهری مشهد تاکنون در حد وسع و بضاعت خود پای کار احیاء و بهسازی بافت های 

تاریخی بوده است، تصریح کرد: از جمله این اقدامات می توان به بازسازی کوچه سرشور و بازار فرش اشاره داشت.
علیزاده گفت: زائر پس از خروج از بارگاه منور رضوی باید با بافت تاریخی و هویتی ارزشــمند این بافت که بیانگر تاریخ اســلام و 

مشهد بوده، روبرو شود و نه فضاهایی فرسوده.

معاون گردشگری اداره کل میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
از برگزاری جشنواره مجازی گردشگری خراسانگرد خبر داد.

به گزارش صبح امروز یوســف بیدخوری افزود:محورهای این جشــنواره، جاذبه های 
گردشــگری مذهبی، تاریخی، فرهنگی، سلامت، تفریحی، طبیعی، ورزشی، روستایی، 

شهری، عشایری، هنری، صنایع  دستی و هنرهای سنتی و میراث فرهنگی است.
وی ادامه داد: با برگزاری این جشنواره می توانیم ضمن معرفی ظرفیت های گردشگری 
خراســان رضوی به خصوص جاذبه هایی که کمتر دیده شده است تصاویری مناسب 
و دیدنــی در فضای مجازی بارگذاری کنیم و از این طریق بومگردی های اســتان نیز 

معرفی شوند.
معاون گردشــگری اداره کل میراث  فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی گفت: از علاقه مندان به شرکت در این 
جشنواره درخواست می شود تصاویر جاذبه های گردشگری استان را با تاکید بر جاذبه های کمتر شناخته شده به این جشنواره ارسال 

کنند.
بیدخوری افزود: آخرین مهلت ارســال تصاویر به این جشــنواره 30 آذرماه امسال اســت و علاقه مندان تصاویر را به شماره تلفن 

0۹3۶۴۹08850 از طریق فضای مجازی یا به صفحه اینستاگرام khorasangard@ ارسال کنند.

اعتبار پروژه های زودبازده به یاری بافت های تاریخی می آید جشنواره مجازی گردشگری خراسانگرد برگزار می شود

عضو هیات علمی پژوهشکده گردشگری جهاد دانشگاهی:

نفی گردشگری در مشهد به ضرر اقتصاد زیارت است
عضو هیات علمی پژوهشکده گردشگری جهاد دانشگاهی 
گفت: نباید موضوع گردشگری در شهر مشهد نفی شود؛ 
چراکه گردشگری در مشهد با 3 میلیون جمعیت و با دارا 
بودن جاذبه های گردشگری فراوان می تواند به عنوان منبع 

درآمدی برای اقتصاد زیارت مورد توجه قرار گیرد.
ســعید خدیوی در  گفت وگو با ایسنا با اشاره به سخنرانی 
یکــی از اعضای شــورای شــهر در مورد نیــت اصلی 
مسافران برای سفر به مشهد اظهار کرد: اختلاف موجود 
میان جریان های سیاســی در خصــوص موضوع زیارت 
و گردشــگری، نشــان دهنده عمق کم و بی معنی بودن 
اختلافات جریان های سیاســی در کشــور است. گویی 
در گفتمان جریان های سیاســی هیــچ الزامات و ادبیاتی 
)مانیفســت و مفهوم( وجود ندارد و بــه برخی اختلافات 

بی معنی وابسته شده اند.
وی اضافــه کــرد: در واقــع اینکه اختــلاف گفتمان و 
جریان های سیاسی بر روی یک حقیقت و مسئله بیرونی 
شکل گیرد، بی معنی است. به عبارت دیگر نزاع و اختلاف 
در این خصوص میان پژوهشــگران اهل  فن این رشته و 
نه میان سیاستمداران و سیاست گذاران طبیعی و معمول 

خواهد بود.
عضو هیات علمی پژوهشکده گردشگری جهاد دانشگاهی 
خاطرنشان کرد: وظیفه سیاســتمداران و سیاست گذاران، 
راهبری و برنامه ریزی است. به نظر می رسد این دوگانگی 
تنها برای نشــان دادن اختلاف ایــن دو گروه با یکدیگر 
شکل گرفته و به نوعی اختلاف لفظی است. به این معنی 
که یک پدیده واحد را گروهی گردشگری می نامند و گروه 
دیگــری آن را زیارت عنوان می کنند، در حالی که تفاوتی 

میان این دو گزاره و پدیده وجود ندارد.
در تعریف جهانی هیچ تفاوتی میان زیارت و 

گردشگری وجود ندارد
خدیوی ادامه داد: مدت ها است موضوع زیارت و گردشگری 
در ادبیات غربی، محل اختلاف  نظر قرار دارد؛ به شــکلی 
که عده ای معتقدند میان گردشگری و زیارت تفاوت وجود 
دارد. با این حال با توجه به تعریف استاندارد سازمان جهانی 

گردشگری، هیچ تفاوتی میان زیارت و گردشگری وجود 
ندارد. اگر ماهیت این دو موضــوع را متفاوت از یکدیگر 
بدانیم و این اختلاف را تنها به یک اختلاف لفظی محدود 
ندانیم، باید این پدیده را عمیق تر مورد بررسی قرار داده و 

به لوازم ان پایبند باشیم.
وی عنوان کرد: برای پایبندی به لوازم و تفاوت قائل شدن 
میان اقتصاد گردشگری و اقتصاد زیارت، باید تفاوت میان 
ذات گردشــگری و ذات زیارت را مورد بررسی قرار دهیم. 
به نظر من با توجه به اینکه مقوله زیارت متفاوت از مقوله 
گردشگری است، بنابراین ســازوکار اقتصاد زیارت نیز با 

اقتصاد گردشگری تفاوت دارد.
عضو هیات علمی پژوهشکده گردشگری جهاد دانشگاهی 
گفت: در گام نخســت در بخش زیارت، مسافر )زائر( به 
عنوان مشتری شناخته نمی شود، بلکه به عنوان مهمان از 
آن ها پذیرایی می شود و از سویی دیگر در زمینه گردشگری، 
مسافران به عنوان مشتری و مصرف کننده خدمات هستند 
که در واقع باید هزینه خدمات ارائه  شده را پرداخت کند. در 
گذشته نیز زائرانی که به مشهد سفر می کردند، هزینه ای در 
ازای اقامت و خوراک خود در کاروانسرا ملک و یا مهمانسرا 

حرم مطهر رضوی پرداخت نمی کرده اند.
خدیوی ابراز کرد: امروزه ساخت و ایجاد هتل )مدینة الرضا( 
به عنوان جایگزین کاروانســرای ملک و عدم امکان ارائه 
خدمات بــه تمام زائران باید مورد توجه قرار گیرد که این 

اقدامات ما را از موضوع زیارت دور می کند.
دوگانه زیارت و گردشگری در یکدیگر تنیده اند

وی ادامه داد: دوگانه زیارت و گردشگری در یکدیگر تنیده 
است به گونه ای که گاهی اوقات زائر از فاز زیارتی به فاز 
گردشگری تغییر ماهیت می دهد. یکی از الزامات زیارت که 
در زیارت اربعین به عنوان خالص ترین الگو زیارتی در دوره 
معاصر، به چشــم می خورد این است که اقامت و اسکان 
افراد در طول سفر به عراق، کمترین هزینه ممکن را در بر 
دارد. بــه گونه ای که تغذیه رایگان در اختیار دارند و اغلب 
در موکب های رایگان اقامت می کنند. به تعبیری باید دو 

بخش اصلی تغذیه و اقامت در زیارت رایگان باشد.

عضو هیات علمی پژوهشکده گردشگری جهاد دانشگاهی 
خاطرنشان کرد: دومین نکته را می توان این گونه بیان کرد 
که زائر و یا مهمان چندان دغدغه کیفیت خدمات را ندارد. 
لذا بر اســاس این تفاوت ها، می توان موضوع زیارت را از 
موضوع گردشگری مجزا دانست. بنابراین چنانچه این دو 
موضوع را از منظر اقتصادی مجزا در نظر بگیریم، به نظر 
می رسد نظام تأمین مالی خدمات زیارت بر سازوکار بازار، 
عرضه و تقاضا و مبتنی بــر ارائه دهنده بخش خصوصی 
نبوده بلکه توسط بخش سوم و به صورت خیرخواهانه و با 

هدف قرب الهی تأمین می شود.
خدیوی ادامه داد: این در حالی اســت که دستگاه آستان 
قدس نیز به عنوان نهادی وقفی در مشــهد شکل گرفته 
و وقفیــات و نذورات فراوانی در اختیــار دارد تا در جهت 
ارائه خدمــات به زائرین صرف کند. بنابراین به طور کلی 
سازوکار تأمین مالی زیارت متفاوت از سازوکار تأمین مالی 
و اقتصاد گردشگری است.وی عنوان کرد: به این ترتیب 
مجزا دانســتن موضوع زیارت و گردشــگری خروجی به 
همراه دارد که بر اساس آن شهرداری به عنوان یک نهاد 
خدماتی نباید از زائران هزینه استفاده از خدمات را دریافت 
کند، در حالی که می توان از گردشگران هزینه خدمات را 

دریافت کرد.
عضو هیات علمی پژوهشکده گردشگری جهاد دانشگاهی 
اظهار کرد: شهرداری برای اماکن اقامتی که برای زائران 
در بافت پیرامون حرم و یا محدوده متصل به حرم رضوی 
ایجاد می کند نیز حــق دریافت هزینه پروانــه ندارد. به 
گونه ای که حتی هزینه ایجــاد خیابانی نیز نباید به طور 
مستقیم و یا غیرمستقیم از مصرف کنندگان نهایی)زائران( 
دریافت شــود.این هزینه حتی از هتل ها نیز نباید دریافت 
شود زیرا در نهایت هتل ها این هزینه را از زائران دریافت 
می کنند و به این ترتیب این مبلغ وارد چرخه مالی زائران 

می شود.
خدیوی اضافه کرد: در چنین شرایطی باید نهادهای خیریه 
مانند آســتان قدس، تأمین مالی این اقدامات را بر عهده 
بگیرند، فضاهای اقامتی برای زائران ایجاد شود و همچنین 

هزینه هایی مانند حمل و نقل و ... نیز برای آن ها رایگان 
باشد. از این رو این ســوال پیش می آید که هزینه از چه 
منبعی تأمین شــود؟ آیا مجاوران باید این هزینه را تقبل 
کنند؟ به نظر می رسد که قبول چنین تفاوتی منجر به این 
می شود که هزینه خدمات از طریق مجاوران تأمین شود 
که چنین رویکردی ســبب می شود اهالی مشهد با مقوله 
زیارت بیگانه شده و حتی در برخی مواقع تمایلی به حضور 
زائران در شهر مشــهد نداشته باشند که این اقدام تبعات 

منفی اقتصادی و فرهنگی به دنبال خواهد داشت.
حوزه گردشگری مورد استقبال قرار گیرد

وی ابــراز کــرد: بنابراین بــه عقیده مــن نباید موضوع 
گردشــگری در شهر مشــهد را نفی کنیم. بلکه توصیه 
می کنم که حوزه گردشــگری را مورد استقبال قرار داده و 
این موضوع را بپذیریم که شهر مشهد با 3 میلیون جمعیت 
و با دارا بودن جاذبه های گردشــگری فراوان می تواند به 
عنــوان منبع درآمدی برای اقتصاد زیارت مورد توجه قرار 
گیرد، به تعبیری از انگیزه های گردشــگری مســافران و 
گردشــگران درآمد کسب کرده و در حوزه زیارت مصرف 
کنیم.عضو هیات علمی پژوهشــکده گردشــگری جهاد 
دانشگاهی تشریح کرد: نفی هر یک از این ابعاد به منزله 
نفی بخش بزرگی از واقعیت است و ما را با بن بستی مواجه 
می کند که چالش های فراوانی برای ما خواهد داشــت. به 
نظر می رسد بخش زیادی از اقتصاد شهر مشهد تاکنون از 
موقوفات آستان قدس رضوی تأمین می شده است که به 

اعتقاد من در زمینه اقتصاد زیارت صرف شده است.
خدیوی ادامه داد: چنانچه در بخش زنجیره خدمات سفر، 
اقامت، خوراک و سوغات را به عنوان مهمترین عناصر در 
نظر بگیریم سوغات نیز متفاوت خواهد بود؛ زیرا در زیارت 
با مقوله تبرک مواجه هســتیم و در چنین شرایطی نظام 
سوغات متفات خواهد بود و مهمترین فروشگاه ها نزدیک 
محل اماکن قدسی خواهند بود که اصالت آن ها بسیار مورد 
توجه قرار می گیرد و ممکن است فروشگاه ها، مگامال ها و 
الگوی ساخت مجتمع تجاری که در شهرهای گردشگری 

توصیه می شوند، در شهرهای زیارتی توجیه نداشته باشد.

شــهردارمنطقه 10 طی مراســمی با حضور 
شهردار جهان شهرمشــهد الرضاعلیه السلام 

تکریم و معارفه شد.
غلامحسین صاحبی عضو شورای شهر و کمیته 
نظارتی شهرداری منطقه 10 در این مراسم که 
با حضورســید عبدالله ارجائی، شهردارمشــهد 
الرضاعلیه السلام برگزار شد، با تقدیر از تلاش 
های احمد حافظ، گفت: قطعا در تمامی دستگاه 
های تغییرات و جابجایی وجود دارد زیرا لازمه 

پویایی و نشاط است.
وی با بیان اینکه با توجه به نوبد مدیریت یکپارچه شــهری کار در شــهرداری سخت است، اظهارکرد: پس از 
انتخاب شورای اسلامی شهر شهردار توسط شورا انتخاب و سپس شهرداران مناطق توسط شهردار منتخب شورا 

منصوب می شوند برهمین اساس تمام کارها پای شورا نوشته می شود.
عضو شــورای شهر و کمیته نظارتی شــهرداری منطقه 10تصریح کرد: اگر برای مردم مشکل ایجاد شود این 
مشکلات به پای نظام نوشته می شود که این موضوع وظیفه ما را برای خدمت به مردم سنگین تر می کند تا 

با انجام کار درست باعث نارضایتی مردم نشویم.
صاحبی با اشاره به انتخاب اکبریان به عنوان شهردار منطقه 10، اظهارکرد: وی از نیروهای قدیمی و جزو بدنه 
شهرداری هســتند که در بخش حاشیه شهر نیز فعالیت داشته اند، لذا امیدواریم این تجارب در رفع مشکلات 

منطقه 10 که بخشی از آن به حاشیه شهر برمی گردد، موفق باشند.
در ادامه این مراسم، احمد حافظ شهردارسابق منطقه 10 نیز گفت: در حوزه درآمدی سال اول 105درصد، سال 

دوم 105.8درصد و سال سوم حضورم 115 درصد تحقق درآمد را در منطقه 10 شاهد بوده ایم.
وی اضافه کرد: همچنین در حوزه املاک در این مدت مشکل ورودی محله رازی پس از دوازده سال برطرف و 

این محل در کنار محله خادم الشریعه بازگشایی شد.
شهردارسابق منطقه 10 تصریح کرد: همچنین در این مدت احکام ۲0 پلاک در مسیر پروژه تقاطع غیر همسطح 

پیامبر اعظم)ص( نیز دریافت شده است.
اکبریان شــهردارمنطقه 10 نیز در ادامه با تشکر از اعتماد شهردار برای سپردن مسئولیت شهرداری منطقه 10 
به وی ادامه داد: امیدوارم به عنوان خدمتگزار به زائران و مجاوران با نگاهی جهادی و مشارکت همه ذی نفعان 

شاهد توسعه و پیشرفت این منطقه باشیم.
گفتنی اســت: سعید اکبریان پیش از شهردار تربت حیدریه بوده است، اوهم چنین شهرداری منطقه 1۲ مشهد 

را در کارنامه دارد.

رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
شــهر مشــهد با بیان اینکه براساس مصوبه 
شورای عالی اداری، صدور پروانه ساختمانی در 
شهرداری باید 1۴ روز کاری زمان ببرد، گفت: 
شورای ششم به دنبال تحقق این مصوبه است 
و امیدواریم سایر دستگاه ها چون نظام مهندسی 

نیز در این مسیر گام بردارد.
به گزارش صبح امروز، حمید ضمیری در جلسه 
با اعضاء انجمن صنفی کارفرمایی انبوه سازان 
مسکن و ساختمان خراســان رضوی با بیان 

اینکه مسائل و دغدغه های فعالان این حوزه را قبول داریم و  این موضوع جزو دغدغه های شورای ششم است، 
اظهارکرد: در همین راستا اقدامات عملیاتی هم آغاز شده که از جمله آن می توان به تشکیل کارگروه مانع زدایی 

و رونق صنعت ساختمان اشاره کرد.
وی افزود: در این کارگروه دســتگاه هایی چون دادگســتری، نظام مهندسی، شــهرداری مشهد، اداره کل راه  و 
شهرسازی و استانداری خراسان رضوی حضور دارند. پیشنهاد حضور نماینده بازرسی کل کشور هم مطرح شده و 
این موضوع را پیگیری می کنیم.ضمیری با بیان اینکه بازنگری در فرآیندهای ساخت وساز را از شهرداری شروع 
کرده ایم، گفت: امیدواریم فعالان انبوه سازی نیز در این جلسات حضور پررنگ داشته باشند و به طرح مسائل و 
دغدغه های خود بپردازند. شــورای شهر مطالبه گر حقوق شهر و شهروندان از شهرداری، راه وشهرسازی و نظام 
مهندسی و ... اســت.رئیس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای شهر مشهد تصریح کرد: براساس مصوبه 
شــورای عالی اداری، صدور پروانه ساختمانی در شهرداری باید 1۴ روز کاری زمان ببرد. شورای ششم به دنبال 

تحقق این مصوبه است و امیدواریم سایر دستگاه ها چون نظام مهندسی نیز در این مسیر گام بردارد.
وی افزود: مدت 1۴ روز، صرفا معطوف به مراحل در شهرداری است و سایر مراحل از جمله تهیه نقشه، پرداخت 
وجه و... باید توســط سایر دستگاه ها از جمله نظام مهندسی و متقاضی انجام شود.ضمیری با اشاره به رویکرد 
بهره گیری از خرد جمعی در شورای ششم، گفت: در کارگروه شهرسازی کمیسیون شهرسازی و معماری شورای 
شــهر، بررسی مجدد طرح های تفصیلی را در حضور ســازندگان، معتمدین و نخبگان آغاز کرده ایم و به دنبال 
پیگیری دغدغه های مطرح شــده در این جلسات هستیم؛ چراکه طرح های تفصیلی تهیه شده از غنای فنی و 
کارشناســی کافی برخوردار نیستند.وی افزود: جلسه ای اخیرا با وزیر محترم راه وشهرسازی داشتیم و تصمیمات 

خوبی در این نشست گرفته شد؛ از جمله اینکه طرح جامع شهر مشهد قرار شده مورد بازنگری قرار گیرد.
ضمیری خاطرنشان کرد: اکثر ضوابط طرح های تفصیلی باید تقاضامحور باشد و نه دستوری. در چنین شرایطی 

طرح های تفصیلی کاربردی خواهد بود.
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 واکنش عضو هیات مدیره پرسپولیس به 
شایعه جدایی

عضـو هیـات مدیـره باشـگاه پرسـپولیس ماندن در این سـمت را بـه تصمیم گیـری وزارت 
ورزش و جوانـان منوط دانسـت.

محمـد فیـاض کـه برای اسـتقبال از کاروان پرسـپولیس به فـرودگاه رفته بـود در خصوص 
اینکـه آیـا در جمـع اعضـای هیـات مدیـره ایـن باشـگاه مـی ماند یا خیـر گفـت: همه چیز 

بسـتگی به تصمیـم وزارت ورزش دارد.
در شـرایطی کـه خبرنـگاران در خصـوص مشـکلات اقتصـادی از عضـو هیـات مدیـره 

پرسـپولیس سـوال کردنـد وی بـدون پاسـخگویی فـرودگاه را تـرک کـرد.
تیم فوتبال پرسپولیس دقایقی قبل از عربستان به تهران بازگشت.

انصراف چین از مسابقات مقدماتی زیر 
۲3سال آسیا

چین از شرکت در مسابقات مقدماتی زیر ۲3 سال آسیا انصراف داد.
کنفدراسـیون فوتبـال آسـیا بـا ارسـال نامـه ای از انصراف تیم چیـن در مسـابقات مقدماتی 

زیـر ۲3 سـال آسـیا در گـروه G ایـن رقابت هـا خبر داد.
گفتنـی اسـت، تیـم ملـی زیـر ۲3 کشـورمان در گـروه B بـا تیم های نپـال، تاجیکسـتان و 
لبنـان همگـروه اسـت و ایـن رقابتها از 3 الـی  ۹ آبان ماه به میزبانی تاجیکسـتان در شـهر 

دوشـنبه برگزار می شـود.

اسکی صاحب کرسی جهانی شد
رئیس فدراسـیون اسـکی و ورزش های زمسـتانی ایران، ریاسـت کارگروه توسـعه و آموزش 

برنامه هـای فدراسـیون بین المللی اسـکی )FIS( را عهده دار شـد.
اسکی صاحب کرسی جهانی شد

بـه گـزارش خبرگـزاری فـارس، عبـاس نظریـان رئیـس فدراسـیون اسـکی و ورزش هـای 
زمسـتانی جمهوری اسـلامی ایـران به عنوان رئیس کارگروه توسـعه و آمـوزش برنامه های 
فدراسـیون بین المللـی اسـکی )FIS( انتخـاب شـد تـا برای نخسـتین بـار در تاریـخ ورزش 
اسـکی یـک ایرانـی عهـده دار یکـی از مهم ترین بخش هـای فدراسـیون بین المللی اسـکی 

. شود
پیـش از ایـن و در تیرمـاه سـال جـاری، یوهـان الیـاش رئیـس فدراسـیون بین المللـی 
آمـوزش  و  توسـعه  کارگـروه  بـه عضویـت  را  نظریـان  در حکمـی عبـاس   )FIS(اسـکی
کارگـروه  اعضـای  بـود .  درآورده   )FDP( بین المللـی  فدراسـیون  ایـن  برنامه هـای 
سـوی  از  مسـتقیما  اسـکی  بین المللـی  فدراسـیون  برنامه هـای  آمـوزش  و  توسـعه 
برنامه هـا و راه کارهـای  ارائـه  انتخـاب شـده و بـه  ایـن فدراسـیون بین  المللـی  ریاسـت 
عهـده  بـر  پـس  ایـن  از  کارگـروه  ایـن  ریاسـت  و  می پردازنـد  جهـان  اسـکی  توسـعه 
ایـران خواهـد   ریاسـت فدراسـیون اسـکی و ورزش هـای زمسـتانی جمهـوری اسـلامی 

بود.

ماجرای اهدای کارت هدیه یک میلیونی به قهرمان جهان

 مسدود بود باز شد!
بـه  میلیونـی  یـک  هدیـه  کارت  اهـدای 
قهرمانـان کشـتی جویبـار بـا واکنـش های 

اسـت.  زیـادی همـراه شـده  منفـی 
بـه گـزارش »ورزش سـه«، بـا اتفاقاتـی که 
در مسـابقات جهانی نـروژ رخ داد، نام و آوازه 
کشـتی جویبـار بیـش از قبـل بـر سـر زبان 
هـا افتاد. حسـن یزدانـی و کامران قاسـمپور 
و  یزدانـی  امیرمحمـد  و  طـلا  مـدال  دو 
محمـد نخـودی دو مـدال نقره برای کشـتی 
جویبـار بـه ارمغـان آوردنـد و نقـش کلیدی 
در موفقیـت کشـتی آزاد ایـران در مسـابقات 
شـاهد  هـم  بازگشـت  در  داشـتند.  جهانـی 
اسـتقبال پرشـور از سـوی مـردم جویبـار از 
این قهرمانان در سـطح شـهر بودیـم؛ اتفاقی 
که شـاید پیش از این بیشـتر در اسـتقبال از 

مـدال آوران المپیـک رخ مـی داد.
اتفاقـات، اخبـار  ایـن  از  امـا چنـد روز بعـد 
از پـاداش هایـی کـه بـه کشـتی  عجیبـی 
گیـران ایرانـی اهـدا شـده، به گوش رسـید.
کامـران قاسـمپور در ایـن بـاره مـی گویـد: 
کارت  یـک  و  آمدنـد  شـهری  »مسـئولان 
هدیـه یـک میلیـون تومانـی دادند کـه آنهم 

مسـدود بـود!«
کشـتی  قهرمانـان  از  تقدیـر  بـرای  اینکـه 
جهـان یـک کارت هدیـه یـک میلیونـی در 
نظـر گرفتـه شـده، در نـوع خـود عجیـب به 
نظـر مـی رسـد؛ بـه همیـن خاطـر از دیـروز 
ماجـرای اهـدای کارت هدیـه یـک میلیونی 
مسـدود در فضـای مجـازی بازتاب گسـترده 
یـک  را  آن  مـردم  از  خیلـی  و  داشـته  ای 

توهیـن بـه قهرمانـان تلقـی کردنـد.
اتقایـی،  بـرای پیگیـری ماجـرا بـا مسـعود 
سرپرسـت اداره ورزش و جوانـان شهرسـتان 
جویبـار تمـاس گرفتیـم. او در ایـن بـاره بـه 
»ورزش سـه« گفـت: »اول ایـن را بگویـم 
کـه مشـکل کارت هدیـه کامـران قاسـمپور 
از سـوی بانـک بـوده و حـل شـده اسـت. 
بینیـد در شـهرهای دیگـر مثـل  اگـر مـی 
آمـل و بابـل بـه کشـتی گیـران خـودرو یـا 
زمیـن مـی دهنـد، آن هـا نهایتـا یـک یا دو 
مـدال آور داشـتند، اما جویبار بـه عنوان یک 
شهرسـتان کوچـک ۴ مـدال آور طلایـی و 
نقـره ای داشـته اسـت. مـا بـه ایـن موضوع 
افتخـار مـی کنیـم، امـا واقعـا کارمـان برای 
سـخت  عزیـزان  ایـن  زحمـات  از  تقدیـر 

اسـت.«وی در پاسـخ بـه ایـن موضـوع کـه 
کارت هدیـه یـک میلیونی در شـان کشـتی 
گیـران نیسـت، افزود: »اصلا موضـوع تقدیر 
نبـوده و ایـن کارت هدیـه هـا در اسـتقبال 
اسـت.  داده شـده  بـه آن هـا  از قهرمانـان 
در تـلاش هسـتیم بـه زودی یـک مراسـم 
تقدیـر برگـزار کنیـم. ایـن را هـم در نظـر 
داشـته باشـید کـه اداره ورزش جویبـار یـک 
ریـال هـم در سـال 1۴00 بودجـه نداشـته و 
همیـن مبالغـی کـه از آن صحبت می شـود، 
از سـوی خیرین و مسـئولان شـهری تامین 
می شـود. مـا بعـد از المپیک با تـلاش همه 
مسـئولان و بـه زحمـت توانسـتیم 5 سـکه 
بـرای تقدیر از حسـن یزدانـی فراهم کنیم.«
از سـوی دیگـر محمد نخـودی، دارنده مدال 

نقـره کشـتی آزاد جهـان بـه عنـوان یکی از 
مـدال آوران جویبـار در واکنـش بـه صحبت 
بـه  جویبـار  ورزش  اداره  سرپرسـت  هـای 
»ورزش سـه« مـی گویـد: »واقعـا عجیـب 
بـود کـه یـک کارت هدیـه یـک میلیونی به 
مـا دادنـد. خودمـان خجالت کشـیدیم. الان 
هـم مـی گوینـد مراسـم تقدیـر مـی گیریم، 
امـا فقـط حرفـش را مـی زننـد و قبـلا هـم 

چنیـن تجربـه ای داشـتیم.«
البتـه شـب گذشـته از سـوی اداره ورزش و 
جوانان اسـتان مازنـدران مراسـمی با حضور 
وزیـر ورزش بـرای تجلیـل از مـدال آوران 
جهانـی کشـتی برگزار شـد که بـه دارندگان 
مـدال طـلا 30 میلیون و به دارنـدگان مدال 

نقـره ۲0 میلیـون تومـان اهدا شـد.

آگهی آرا هیات حل اختلاف موضوع ماده یک قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمان های فاقد سند رسمی

در اجـرای مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه اجرایـی قانون یاد شـده اسـامی 
افـرادی کـه اسـناد عادی یا رسـمی آنـان در هیـأت مسـتر در اداره ثبت اسـناد و 
امـلاک بجنـورد مـورد رسـیدگی و تأئیـد قـرار گرفته جهـت اطلاع عمـوم در دو 
نوبـت بـه فاصلـه 15 روز در دو نشـریه آگهی های ثبتـی )کثیرالانتشـار و محلی( 

بشـرح ذیـل آگهـی می گردد:
بخش دو بجنورد پلاک 70- اصلی اراضی قوچ قلعه علیا

1- شـش دانـگ یکبـاب ایسـتگاه تقلیـل فشـار گاز از پـلاک ۶3 فرعـی از 70 
اصلـی فـوق بـه مسـاحت 1۴8/53 متر مربع ابتیاعی شـرکت گازاسـتان خراسـان 
شـمالی   از محل مالکیت  رسـمی مشـاعی متقاضی  برابر رأی شـماره   100۹-

1۴00 مورخـه 1۴00/0۴/1۶ کلاسـه ۹3-0558
لـذا بدینوسـیله بـه فروشـندگان و مالکیـن مشـاعی و اشـخاص ذینفـع در آرای 
اعـلام شـده ابـلاغ می گردد چنانچـه اعتراضـی دارند بایـد از تاریخ انتشـار آگهی 
و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره 
ثبـت محـل وقـوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معترضین بایـد ظرف یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل نماینـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت به اداره ثبـت محل تحویـل دهند در 
صورتـی کـه اعتـراض در مهلت قانونـی واصل نگردد یـا معترض گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل ارائـه ننمایـد اداره ثبـت مبادرت بـه صدور 
سـند خواهـد نمـود ضمنأ صـدور سـند مالکت مانـع از مراجبـه متضرر بـه دادگاه 

بود. نخواهـد 
تاریخ انتشار نوبت اول :1۴00/07/۲۶

تاریخ انتشار نوبت دوم : 1۴00/08/11
علیخان نادری - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک بجنورد

511/1اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتي اراضـي و سـاختمانهاي فاقد 
سـند رسمي

آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـي و اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي . نظـر بـه دسـتور 
مواد1و3قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصوب13۹0/0۹/۲0و برابـر رای 13۹5۶030۶01۴0018۴۶مورخ 13۹5/07/1۲ 
موضـوع مـاده یـک قانون مذکـور مسـتقردر واحد ثبتی خـواف تصرفـات مالکانه 
محمدعلـی  فرزنـد  لاجـی  محمدرضاحسـینیان  آقـای  متقاضـی  بلامعـارض  و 
نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب  منـزل بـه مسـاحت ۲۹۹/08 متـر مربـع قسـمتی 
از پـلاک7۲1 فرعـی  از ۹8 اصلـی واقـع در خـواف بخـش شـش تربـت حیدریه 
خریـداری مـع الواسـطه  از  آقای عبدالرحمن جوان مالک رسـمی محـرز گردیده 
اسـت لـذا بـه موجـب مـاده 3قانون تعییـن تکلیـف و مـاده 13آئین نامـه مربوطه 
ایـن آگهـی دردو نوبت بـه فاصله 15روز از طریـق روزنامه محلی و کثیرالانتشـار 
در شهرهامنتشـرودر روسـتاها رای هیـات الصـاق تادرصورتیکـه  اشـخاص ذینفع 
بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهی 
ودرروسـتاها ازتاریـخ الصـاق درمحـل تادوماه اعتـراض خودرا بـه اداره ثبت محل 
و قـوع ملـک تسـلیم ورسـیداخذ   نماینـد معتـرض بایدظـرف یـک مـاه از تاریخ 
تسـلیم اعتـراض مبادرت به تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نمایند و 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویل دهـد که درایـن صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول به ارائه حکم قطعی دادگاه اسـت ودرصورتـی که اعتراض 
درمهلـت قانونـی واصـل نگرددیـا معتـرض ،گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل را ارائـه نکند اداره ثبت مبـادرت به صدور سـند مالکیت می نماید 
و صدورسـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرربه دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبت 

اول : 1۴00/07/۲۶  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :1۴00/08/1۲
امیر جعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/2اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـي اراضـي و سـاختمانهاي فاقد 
سـند رسمي

تعییـن تکلیـف  قانـون  نامـه  آئیـن  قانـون و مـاده 13  آگهـي موضـوع مـاده 3 
وضعیـت ثبتـي و اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي . نظـر بـه دسـتور 
سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  مواد1و3قانـون 
1۴00۶030۶01۴000807مـورخ  رای  برابـر  مصـوب13۹0/0۹/۲0و  رسـمی 
1۴00/07/۲1موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقردر واحـد ثبتـی خـواف 
تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض متقاضی آقـای عبدالغفورفغانـی رودی فرزندمحمد 
عظیم نسـبت به ششـدانگ یکباب  سـاختمان به مسـاحت11۹۹متر مربع قسـمتی 
از پلاک731فرعـی  از 155اصلـی واقـع در خـواف بخـش شـش تربـت حیدریـه 
خریـداری مـع الواسـطه  ازمحل مالکیت بی بـی جان سـپاهی رودی فرزند رمضان 
لـذا بـه موجـب مـاده 3قانـون تعییـن تکلیـف و مـاده 13آئیـن نامـه مربوطـه این 
آگهـی دردو نوبـت بـه فاصلـه 15روز از طریـق  روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار 
در شهرهامنتشـرودر روسـتاها رای هیـات الصـاق تادرصورتیکـه  اشـخاص ذینفـع 
بـه آرای اعـلام شـده اعتـراض داشـته باشـند بایـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی 
ودرروسـتاها ازتاریـخ الصـاق درمحـل تادومـاه اعتراض خـودرا بـه اداره ثبت محل 
و قـوع ملـک تسـلیم ورسـیداخذ   نماینـد معتـرض بایدظـرف یـک مـاه از تاریـخ 
تسـلیم اعتـراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نمایند و 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد که درایـن صورت 
اقدامـات ثبـت موکول بـه ارائه حکـم قطعی دادگاه اسـت ودرصورتی کـه اعتراض 
درمهلـت قانونـی واصـل نگرددیـا معتـرض ،گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه 
عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبادرت به صدور سـند مالکیـت می نماید 
و صدورسـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضرربه دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبت 

اول : 1۴00/07/۲۶  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :1۴00/08/1۲
امیر جعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/3اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیـات موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتـي اراضـي و سـاختمانهاي فاقد 
سـند رسمي

تعییـن تکلیـف  قانـون  نامـه  آئیـن  قانـون و مـاده 13  آگهـي موضـوع مـاده 3 
وضعیـت ثبتـي و اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي . نظـر بـه دسـتور 
سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  مواد1و3قانـون 
1۴00۶030۶01۴000815مـورخ  رای  برابـر  مصـوب13۹0/0۹/۲0و  رسـمی 
1۴00/07/۲1موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقردر واحـد ثبتـی خـواف 
آبـاد  علـی  عبدالنورمنصـوری  آقـای  متقاضـی  بلامعـارض  و  مالکانـه  تصرفـات 
فرزندحبیـب الـه نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب منـزل بـه مسـاحت1۶7متر مربـع 
قسـمتی از پلاک۴۴۲فرعـی  از ۹8اصلـی  واقـع در خـواف بخـش شـش تربـت 
حیدریـه خریـداری مـع الواسـطه  از منصور یوسـف زاده لاجی فرزند یوسـف مالک 
رسـمی محـرز گردیـده اسـت لـذا بـه موجب مـاده 3قانـون تعییـن تکلیـف و ماده 
13آئیـن نامـه مربوطـه این آگهـی دردو نوبـت به فاصلـه 15روز از طریـق روزنامه 
محلی وکثیرالانتشـار در شهرهامنتشـرودر روسـتاها رای هیات الصاق تادرصورتیکه  
اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد ازتاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی ودرروسـتاها ازتاریخ الصـاق درمحل تادومـاه اعتراض خـودرا به اداره 
ثبـت محـل و قـوع ملـک تسـلیم ورسـیداخذ   نمایند معتـرض بایدظـرف یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض مبـادرت به تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محل 
نماینـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویل دهد کـه دراین 
صـورت اقددامـات ثبـت موکول به ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت ودرصورتی که 
اعتـراض درمهلـت قانونـی واصل نگرددیـا معترض ،گواهـی تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به صدور سـند مالکیت می 
نمایـد و صدورسـند مالکیـت مانـع از مراجعه متضرربه دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار 

نوبـت اول : 1۴00/07/۲۶  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :1۴00/08/1۲
امیر جعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـي و اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي . نظـر بـه دسـتور 
سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  مواد1و3قانـون 
1۴00۶030۶01۴000811مـورخ  رای  برابـر  مصـوب13۹0/0۹/۲0و  رسـمی 
1۴00/07/۲1موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقردر واحـد ثبتـی خـواف 
تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای عبدالحکیـم راهنمـای رودی 
فرزندعبدالـه نسـبت بـه ششـدانگ یکباب  سـاختمان بـه مسـاحت۲۴8متر مربع 
قسـمتی از پلاک333۶فرعـی مجـزی شـده از 1۴58فرعی از 155اصلـی واقع در 
خـواف بخـش شـش تربت حیدریـه خریداری مـع الواسـطه   قسـمتی از مالکیت 
عبدالغفـور فغانـی  مالکیـن رسـمی محـرز گردیـده اسـت لـذا بـه موجـب مـاده 
3قانـون تعییـن تکلیـف و مـاده 13آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی دردو نوبـت 
بـه فاصلـه 15روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در شهرهامنتشـرودر 
روسـتاها رای هیـات الصـاق تادرصورتیکـه  اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده 
اعتـراض داشـته باشـند بایـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی درروسـتاها ازتاریـخ 
الصـاق درمحـل تادومـاه اعتـراض خـودرا بـه اداره ثبـت محـل و قـوع ملـک 
تسـلیم ورسـیداخذ   نماینـد معتـرض بایدظرف یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض 
مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نمایند و گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد کـه دراین صـورت اقدامـات ثبت 
موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت ودرصورتـی کـه اعتـراض درمهلت 
قانونـی واصـل نگرددیـا معتـرض ،گواهی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و 
صدورسـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضرربه دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبت 

اول : 1۴00/07/۲۶  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :1۴00/08/1۲
امیر جعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتي اراضـي و سـاختمانهاي فاقد 
سـند رسمي

آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـي و اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي . نظـر بـه دسـتور 
مواد1و3قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصوب13۹0/0۹/۲0و برابـر رای 1۴00۶030۶01۴000813مورخ 1۴00/07/۲1 
موضـوع مـاده یـک قانون مذکـور مسـتقردر واحد ثبتی خـواف تصرفـات مالکانه 
و بلامعـارض متقاضـی آقـای احمد بذرکار فرزندجان محمد نسـبت به ششـدانگ 
یکبـاب  سـاختمان بـه مسـاحت83/50متر مربـع قسـمتی از پلاک7۶1فرعـی  از 
155اصلـی واقـع در خـواف بخش شـش تربت حیدریـه خریداری مع الواسـطه  از  
عاشـورقانعی فرزنـد رمضـان  مالـک رسـمی محـرز گردیده اسـت لذا بـه موجب 
مـاده 3قانـون تعییـن تکلیف و مـاده 13آئین نامـه مربوطه این آگهـی دردو نوبت 
بـه فاصلـه 15روز از طریـق روزنامـه محلـی و کثیرالانتشـار در شهرهامنتشـرودر 
روسـتاها رای هیـات الصـاق تادرصورتیکـه  اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده 
اعتـراض داشـته باشـند بایـد ازتاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی ودرروسـتاها ازتاریـخ 
الصـاق درمحـل تادومـاه اعتراض خـودرا به اداره ثبـت محل و قوع ملک تسـلیم 
ورسـیداخذ   نماینـد معتـرض بایدظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض 
مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نمایند و گواهـی تقدیم 
دادخواسـت بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد کـه دراین صـورت اقدامـات ثبت 
موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت ودرصورتـی کـه اعتـراض درمهلت 
قانونـی واصـل نگرددیـا معتـرض ،گواهی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت مـی نمایـد و 
صدورسـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضرربه دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبت 

اول : 1۴00/07/۲۶  تاریـخ انتشـار نوبـت دوم :1۴00/08/1۲
امیر جعفری - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک شهرستان خواف

511/6اداره کل ثبت اسناد و املاك استان خراسان رضوي
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک خواف

هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتي اراضـي و سـاختمانهاي فاقد 
سـند رسمي

آگهـي موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـي و اراضـي و سـاختمانهاي فاقـد سـند رسـمي . نظـر بـه دسـتور 
سـند  فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  مواد1و3قانـون 
1۴00۶030۶01۴00080۹مـورخ  رای  برابـر  مصـوب13۹0/0۹/۲0و  رسـمی 
1۴00/07/۲1موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقردر واحـد ثبتـی خـواف 
تصرفـات مالکانـه و بلامعارض متقاضـی آقای عبدالغفورفغانـی رودی فرزندمحمد 
عظیـم نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب  سـاختمان بـه مسـاحت 1351متـر مربـع 
تمامـت پلاکهـای 73۲و7۶۹  فرعـی از 155  اصلـی واقع در خواف بخش شـش 
تربـت حیدریـه خریـداری مـع الواسـطه  تمامـت مالکیـت مرحـوم محمـد عظیم 
فغانـی و تمامـت باقیمانـده مالکیـت مرحـوم محمـد صدیـق تصویـری مالکیـن 
رسـمی محـرز گردیـده اسـت لـذا بـه موجـب مـاده 3قانـون تعییـن تکلیـف و 
مـاده 13آئیـن نامـه مربوطـه ایـن آگهـی دردو نوبـت بـه فاصلـه 15روز از طریق 
روزنامـه محلـی وکثیرالانتشـار در شهرهامنتشـرودر روسـتاها رای هیـات الصـاق 
تادرصورتیکـه  اشـخاص ذینفـع بـه آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند باید 
ازتاریخ انتشـار اولیـن آگهی ودرروسـتاها ازتاریخ الصاق درمحـل تادوماه اعتراض 
خـودرا بـه اداره ثبـت محـل و قـوع ملـک تسـلیم ورسـیداخذ   نماینـد معتـرض 
بایدظـرف یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض مبـادرت بـه تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل نماینـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه اداره ثبـت محل 
تحویـل دهـد کـه درایـن صـورت اقددامـات ثبت موکـول بـه ارائه حکـم قطعی 
دادگاه اسـت ودرصورتـی کـه اعتـراض درمهلت قانونـی واصل نگرددیـا معترض 
،گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت 
مبـادرت بـه صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدورسـند مالکیت مانـع از مراجعه 
متضرربـه دادگاه نیسـت. تاریـخ انتشـار نوبـت اول : 1۴00/07/۲۶ تاریـخ انتشـار 

نوبـت دوم :1۴00/08/1۲
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هیـات موضـوع قانون تعییـن تکلیف وضعیـت ثبتی اراضـی و سـاختمانهای فاقد 
سـند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابر رای شـماره  
1۴00۶030۶351000107  مـورخ  1۴00/0۶/۲۹ هیـات اول موضـوع قانـون 
تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملک خلیـل آباد تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضی 
اقـای عبـاس پاکـدل فرزنـد محمـد به شـماره شناسـنامه 13 صادره از کاشـمردر 
ششـدانگ یـک قطعـه بـاغ محصـور بـه مسـاحت  ۶۴11  مترمربـع قسـمتی از 
پلاکهـای ۶ فرعـی از 15  اصلـی و یـک فرعـی از 15  اصلـی و نیـز پـلاک 1 
فرعـی از ۲۴ فرعـی از 15  اصلـی واقـع در خلیـل آبـاد ، روسـتای مـزده  ابتدای 
جـاده کاریـزک ، روبـروی کارگاه پرهیـزکار،  خریـداری از مالـک رسـمی آقـای 
غلامحسـین نبـردی و خانـم فاطمـه صبـری و محمـد ناظـری محـرز گردیـده 
اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت بـه فاصلـه 15 روز آگهی 
مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت 
یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خـود را به مراجـع قضایی تقدیم 
نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض 
طبـق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد.ضمنا صدور سـند مانـع از مراجعه 
متضـرر بـه دادگاه نخواهـد شـد. تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1۴00/07/۲۶. تاریخ 

انتشـار نوبـت دوم: 1۴00/08/11
علی خدادادی- رئیس ثبت اسناد و املاک خلیل آباد
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درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

ضرغامی: دنبال حفر چاه در کنار مقبره کوروش نیستیم
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی گفت: با اولویت 
پاســارگاد در دولت، اعتبار مصوب شده و در صدد حفره چاه در کنار 
مقبره کوروش نیســتیم. ســیدعزت الله ضرغامی در حاشیه بازدید از 
نمایشگاه فناوری های نرم، صنایع فرهنگی و خلاق، پیرامون حواشی 
اخیــر در جمع خبرنگاران، گفت: ممکن اســت از یک ســخنرانی 
کارشناســی دقیق، کســی اســتنباطی کند و تیتری بزند و بعضی 
آگاهانه و بعضی ناآگاهانه به آن بپردازند. آنچه برای ما مهم اســت، 
حفظ میراث فرهنگی اســت؛ با همه قوت. ضرغامی تأکید کرد: حل 
مشــکلات مردم وظیفه ماست. مردم پاسارگاد ۲500 سال است که 
از پاسارگاد و از مقبره کوروش حفاظت کردند. این مردم با ارزش اند. 
مساله اصلی مردم هستند. اگر به پاسارگاد به خاطر مدنیتی که شکل 
گرفته و جزو هویت ایرانیان محســوب می شود، بی اعتنا باشیم کار 
درســتی انجام نداده ایــم. او ادامه داد: در بازدیدی که از پاســارگاد 
داشتم، شــاهد اعتراضات مردم بودم که بسیاری از امور جاری شان 
دچار اختلال شــده بود. ما باید مشــکل مردم را حل کنیم. وزارت 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی با تدبیر مشکلات مردم 

را حل می کند.

روایت نادران از پوست خربزه دولت روحانی زیر پای دولت 
رئیسی

الیاس نادران، عضو کمیســیون برنامه و بودجه بــا بیان اینکه این 
لایحه پوســت خربزه ای است که دولت قبل زیر پای نظام گذاشته 
اســت، گفت:  ما باید تصمیم جامع گرفتــه و ابعاد اجتماعی، مالی و 
آثــار تورمی آن را در نظر بگیریم؛ بنابراین، دولت لایحه خود را پس 
گیرد و نســبت به همه آنچه بار مالی دارد و ضرورت کشور هم است 
و محدوده آن باید روشن شــود، مشترکا تصمیم بگیریم. این عجله 
باعث تصمیم گیری غیرعملیاتی می شــود، همچنین موجب ایجاد 
مطالبه ای خواهد شد و چندین میلیون تن از عزیزان و خانواده های 
فرهنگیــان را در مقابل نظام قرار می دهیم و با یک تصمیم موجب 

خواهیم شد که نظام اقتصادی کشور آسیب ببیند.

اظهارنظر عجیب وکیل آرمان درباره اجتمال زنده بودن غزاله
وکیل آرمان عبدالعالی گفت: با توجه به ابهامات موجود در این پرونده 
ما درخواست بررسی مجدد کردیم. شاید به همت و لطف اولیای دم 
آرمان زنده ماند. ما درخواست را ارائه دادیم و همکاری در این زمینه 
به نظر رئیس قوه قضاییه بســتگی دارد. عبدالصمد خرمشــاهی در 
خصوص درخواســت بررســی مجدد پرونده آرمان عبدالعالی، اظهار 
کرد: طی این چند ســال همه در جریان ماجرا هستند. چون حیات و 
ممات غزاله مشــخص نشده و یک در هزار بر فرض بسیار بعید اگر 
ایشان زنده باشد و آرمان قصاص شود، امکان بازگشت این مجازات 
نیست؛ بنابراین از منظر انسانی ما قبلًا از اولیای دم درخواست کردیم 
که از حق قانونی خودشــان که قصاص است، بگذرند. وی افزود: با 

توجــه به ایراداتی که ما قبلًا اعلام کردیــم و صرفاً به خاطر اینکه 
ممکن است یک درصد غزاله زنده باشد،  خوب خواهد شد که اولیای 
دم از حق قصاص خود بگذرند. البته قبلًا هم سابقه داشته که فردی 
را محکوم به قصاص کردند و بعداً مشــخص شده شخص زنده بوده 

است.

نظر وزیر ورزش رئیسی درباره مجوز حضور زنان در ورزشگاه
حمید سجادی با اشــاره به جمعیت قابل توجه بانوان علاقه مند به 
رشته های ورزشــی در کشــورمان، بحث صدور مجوز برای حضور 
بانــوان در ورزشــگاه ها را از جمله موضوعاتی دانســت که نیازمند 
تصمیم دقیق از ســوی مسئولان اســت. وزیر ورزش و جوانان این 
نکته را هم متذکر شــد که ورزش بانوان برای رشد و توسعه نیازمند 

استقلال، خودکفایی و بی نیازی از ورزش آقایان است.

سردار اشتری: بازداشت خانم جوان توسط پلیس امنیت، ربطی 
به حجاب نداشت

ســردار اشــتری، فرمانده نیروی انتظامی درباره فیلم منتشر شده از 
بازداشــت یک خانم گفت: این موضوع توسط بازرسی پلیس در حال 
بررسی است و نتیجه آن فردا یا پس فردا به من اعلام می شود؛ البته 
باید بگویم موضوع بازداشــت این خانم ربطی به حجاب نداشــت و 

موضوع دیگری بود و حکمی برای بازداشت وی وجود داشت.

آغاز مذاکرات برجامی از چهار روز دیگر
احمــد علیرضابیگی، نماینده تبریز در مجلس، امروز )یکشــنبه 17 
اکتبر ۲5 مهر( پس از دیدار با حسین امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه 
ایران، گفت ایران قرار اســت مذاکراتی را بــا قدرت های جهانی در 
خصــوص برنامه اتمی ایران، از چهار روز دیگر )۲۹ مهرماه( از ســر 
بگیرد. به گفته احمد علیرضابیگی این مذاکرات با اتحادیه اروپاست 
و قرار نیســت آمریکا در آن شرکت کند. همزمان گزارش شده است 
که نمایندگان روسیه و چین نیز در این مذاکرات حضور دارند. امروز 
حســین امیرعبدالهیان، وزیر خارجه ایران در جلسه غیرعلنی مجلس 
ایران حاضر شــد تا در خصوص ادامه مذاکرات ایران با کشــورهای 

1+۴ برای بازگشت به برجام به نمایندگان گزارش دهد.

شرکت های چینی به بنادر ایران اجازه ورود ندارند؟
عبــاس زاده ســخنگوی کمیســیون امنیــت ملی مجلــس گفت: 
شــرکت های چینی و لاینرهایی مانند کاسکو وارد برخی بنادر ایران 
نمی شوند.مسعود دانشمند عضو هیات مدیره کانون موسسات حمل 
و نقل اعلام کرده بود: »در حال حاضر تمام کشتی های خارجی یک 
سفره وارد کشور می شوند؛ اما خطوط کانتینری منظم و معتبر خارجی 
این ریسک را نمی پذیرند، حتی شرکت های چینی و لاینرهایی مانند 
کاسکو هم وارد بنادر ایران نمی شوند.« از سوی دیگر، رییس شرکت 
کشــتیرانی جمهوری اسلامی ایران هم گفته: »از سال گذشته ورود 

ناوگان شرکت کشــتیرانی )ناوگان ملی جمهوری اسلامی ایران( به 
بنادر چین ممنوع اســت.« محمود عباس زاده سخنگوی کمیسیون 
امنیت ملی و سیاســت خارجــی مجلس در این بــاره عنوان کرد: 
»امریکایی ها یکســری تحریم های ثانویه علیه شرکت های حمل و 
نقلی که برای جمهوری اســلامی بار می آورنــد یا می برند را اعمال 
می کند و این هم حرف جدیدی نیســت. طبیعتا این گونه شرکت ها 
را آمریکا شناســایی و برای آنهــا محدودیت ها و تحریم هایی ایجاد 
می کند.«وی ادامه داد: »اما همه بنادر ما اینطور نیســت. برخی بنادر 
ما را با توجه به نیاز منطقه نمی توانند کاملا محدود کنند. هرچند اگر 
بتوانند هم همین کار را می کنند، خوشــبختانه نمی توانند. دریا بزرگ 
است و ما هم راه هایی داریم که مشکل حمل و نقل مان را حل کنیم. 
بالاخره جمهوری اسلامی، یکی از پر قدرت ترین ناوگان حمل و نقل 
دریایی را دارد که بدون توجه به تحریم های امریکا از این طرف دنیا 
تا ونزوئلا و لبنان ســوخت می برند اما ما هــم راه هایی داریم که از 

تحریم ها عبور کنیم.«

کنایه سنگین کهرم به ضرغامی درباره پاسارگاد؛ کار ناتمام 
خلخالی را تمام کنید

اخیــرا عزت الله ضرغامــی، وزیر میراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشــگری دولت ســیزدهم در اظهار نظری عجیب از عدم امکان 
کشــاورزی و حفر چاه در پاســارگاد به دلیل وجــود مقبره کوروش 
کبیر انتقاد کرده و ضمن تاکید بر لزوم حل این مســئله، گفت: “باید 
این مشکلات برطرف شــود و قوانین حریم ها مقداری انقباض پیدا 
کند!در همین رابطه اســماعیل کهرم، فعال محیط زیســت و مشاور 
پیشــین رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در امور محیط طبیعی 
در گفتگویی ضمن انتقاد شــدید از این اظهــارات ضرغامی، عنوان 
داشت: آقای ضرغامی! برای حل مشکلی که آن را ادعا کرده اید، کار 
نا تمام آقای خلخالی را شــما تمام کنید و قبر کوروش و تمام ظواهر 
وجود یک حکومت تمدنی ۲500 ســاله را با تعبیه دینامیت و بمب، 
منفجر کنید!وی افزود: قبر کوروش کبیر، اولین و قدیمی ترین مقبره 
با این ابعاد در جهان اســت. وجود چنین سرمایه ارزشمند فرهنگی، 
زمانی ارزش خواهــد یافت که متولیان آن، قدرش را بدانند. قدر زر، 
زرگر شناســد، قدر گوهر، گوهری. متاسفانه فردی به مانند ضرغامی 
به هیچ عنوان، قدر و ارزش فرهنگی اولین مقبره بر روی کره زمین 

را نمی داند.

جوادی آملی: وزارت بهداشت طبیب تربیت کند نه کاسب
آیت الله جوادی آملی در دیدار وزیر بهداشــت، تاکید کرد: علمی که 
بر مبنای توجه به دین و خدا نباشد، در مسیر نابودی انسان به پیش 

می رود.آیت الله عبــدالله جوادی آملی از مراجع عظام تقلید در دیدار 
بهرام عین اللهی، وزیر بهداشــت،درمان و آموزش پزشکی به تفاوت 
دو علم در دانشگاه های غربی و اسلامی پرداخت و گفت: علم غربی 
علم منهای دین و خداست که انتهای آن به جنگ جهانی اول و دوم 
ختم می شود. علمی که بر مبنای توجه به دین و خدا نباشد، در مسیر 

نابودی انسان به پیش می رود.
آیت الله جوادی آملی افزود: وزارت بهداشــت جامعه اســلامی، باید 
طبیب تربیت کند نه کاسب چرا که طبیب هم روح را معالجه می کند 
هم جسم را.این مرجع تقلید در ادامه با قدردانی از تلاش کادر درمان 
کشور که در خط مقدم جبهه سلامت قرار دارند و با تکریم از شهدای 
مدافع ســلامت از مردم خواست در امر واکسیناسیون مشارکت کنند 

تا به زودی شاهد ریشه کنی کامل ویروس کرونا در کشور باشیم.

توئیت ضرغامی برای حل مشکلات مردم »پاسارگاد«
ضرغامی وزیر میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع دســتی در 
توئیتی نوشــت: مدیر کل ثبت و جرائم میراث، مدیر کل بازرسی 
وزارتخانه و مدیر کل میراث اســتان فارس برای بررســی و حل 
مشکلات مردم پاسارگاد عازم خواهند شد.دستور کار آنان رعایت 
دقیــق قوانین حریم میــراث فرهنگی و جلوگیــری از رفتارهای 

فراقانونی در جهت ناراضی سازی مردم است.

مخالفت سردار سلیمانی با شهادت »بابا پنجعلی« در پایتخت ۵
احسان محمدحسنی، مســئول سازمان هنری رسانه اوج در مورد 
نقش باباپنجعلی در سریال پایتخت 5 گفت: قرار بود باباپنجعلی در 
پایتخت 5 شهید و پیکرش در مشهد یا کربلا دفن شود.حاج قاسم 
سلیمانی با این تصمیم مخالفت کرد و گفت، این خانواده باید سالم 

برگردند؛ مگر ما مرده ایم که عضوی از این خانواده کم شود؟

آخرین گزارش تقسیمات کشوری منتشر شد
گزارش آماری عناصر و واحدهای تقســیماتی کشــور بر اساس 
آخرین مصوبات تقســیماتی هیات وزیران تا پایان نیمه اول سال 
1۴00 منتشر شــد.به گزارش پایگاه اطلاع رسانی وزارت کشور، 
زهرا احمدی مدیرکل دفتر تقسیمات کشوری وزارت کشور، جدول 
آخرین اطلاعات و گزارش آماری عناصر و واحدهای تقســیماتی 
جمهوری اســلامی ایران بر اساس تعداد شهرستان، تعداد بخش، 
تعداد دهستان، تعداد شهر و تعداد فرمانداری ویژه هر استان را به 
تفکیک، اعلام کرد. بر اســاس گزارش اعلامی احمدی، تا کنون، 
تقســیمات کشوری، در قالب 31 اســتان کشور، ۴۶۹ شهرستان، 
1157 بخش، 1۴۲۴ شــهر و ۲71۹ دهستان، سامان یافته است.

مدیرکل تقسیمات کشوری، همچنین تعداد فرمانداری های ویژه 
در سراسر کشور را در مجموع 3۹ فرمانداری برشمرد.

مخبر: گزارش اولیه و پیش نویس طرح احیای جهاد 
سازندگی تدوین شود

معاون اول رئیس جمهور از تدویــن گزارش اولیه و پیش نویس 
طرح احیاءی جهاد ســازندگی خبر داد.محمــد مخبر در دیدار با 
جمعی از گروه های جهادی جوانان با اشاره به طرح موضوع احیای 
جهاد سازندگی از ســوی رئیس جمهور گفت: برای احیای جهاد 
ســازندگی باید با مشارکت و همفکری همه جهادگران به مدل و 
طرحی جامع دست پیدا کنیم، به نحوی که خاطره شیرین فعالیت 
جهاد سازندگی در ذهن مردم زنده شود.معاون اول رییس جمهور 
با اشــاره به نظرات و دیدگاه های مختلف در خصوص نحوه احیاء 
جهاد سازندگی خاطرنشان کرد: طرح موضوع احیاء جهاد سازندگی 
با هدف استفاده از ظرفیت همه گروه های جهادی صورت گرفته 
اســت و در این مســیر نباید هیچ یک از ظرفیت ها،تشکیلات و 
گروه های جهادی تضعیف و یا از رشــد آنها جلوگیری شود و در 
این میان آنچه دارای اهمیت مضاعف است، احیای محتوایی جهاد 
سازندگی اســت. مخبر بر لزوم آسیب شناسی دقیق از تأسیس تا 
انحلال جهاد ســازندگی تأکید کرد و از مجمع جهادگران کشور 
و نماینــدگان گروه های جهادی جوانان خواســت پیش نویس و 
گــزارش اولیه خود را در خصوص چگونگــی و نحوه احیاء جهاد 

سازندگی ارائه دهند.

نظر چهره اصلاح طلب درباره آینده روحانی
ناصر قوامی گفت: روحانی را نه با رفسنجانی می توان مقایسه کرد 
و نه با خاتمی و احمدی نژاد که گاهی حرف های تندی هم می زند. 
به نظر من او کاملا محافظه کارانه و محتاطانه عمل می کند تا بعد 

از هشت سال امکان بازگشت و تایید گرفتن داشته باشد.

سعیدی، امام جمعه قم: افراد هم جنس واکسن ها را تزریق 
کنند

آیت الله ســید محمد سعیدی، نماینده ولی فقیه در قم گفت: برای 
ســایر دولت ها و مردم دنیا حدود شرعی معنا ندارد، ولی در کشور 
ما این حدود باید رعایت شــود؛ بنابراین تا جایی که امکان داشته 
باشد، در زدن واکســن افراد هم جنس واکسن ها را تزریق کنند و 
اگر اضطرار هم شد، فیلم برداری و پخش نشود تا مردم حس کنند 

احکام و حدود شرعی رعایت می شود.
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